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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد

ضرورت شناسایی مشاغل جدید خانگی
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان این که در مشاغل خانگی باید به سمت بهبود 
فضای کسب و کار برویم، بر لزوم شناسایی رسته های شغلی جدید و رفع موانع صدور 

مجوزها تاکید کرد.
علی ربیعی در جلسه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی اظهار کرد: انتظار ما 
این است که در حوزه مشاغل خانگی به دستاوردهایی برسیم که فرضا در سال ۱۳۹۷ 

بیش از ۵۰ هزار شغل در بخش مشاغل خانگی ایجاد کرده باشیم.
وی افزود: زمانی مشاغل خانگی را جزو مشاغل کاذب می دانستند در حالی که امروز 
نگاه ها به این دسته شغل ها تغییر کرده و طی سال های ۱۳۹۵ و ۱۳۹۶ توسعه مشاغل 

خانگی با رویکرد جدیدی دنبال شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: برای اولین بار مقام معظم رهبری بودند 
که مساله SME )بنگاه های کوچک و متوسط( را مطرح کردند که در این زمینه بحث 

ساماندهی بنگاه های کوچک و کسب وکارهای خرد و متوسط مورد تاکید قرار گرفت.
ربیعی خاطرنشان کرد: امروز باید به سمت بهبود فضای کسب وکار مشاغل خانگی 
برویم نباید تنها به وام دادن امید ببندیم و شاخص ما تنها بانک باشد البته قبول داریم که 

باید وام هم بدهیم، ولی بیش از هر چیز بهبود فضای کسب وکار مهم است.
وی  بر لزوم تغییر آیین نامه ها و بازنگری در قوانین و مقررات مربوط به مشاغل خانگی 
تاکید کرد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگری از صحبت های خود ایجاد 
مرکز مطالعات مشاغل خانگی را خواستار شد و گفت: در حال حاضر بر روی روستاهای 
خوب در حال مطالعه هستیم اما نوع مشاغل خانگی در شهرها و روستاها گاها متفاوت 
است. در جغرافیای شهری مناطق خاصی را داریم که می توان در آنها مشاغل خانگی 

ایجاد کرد، لذا باید بدانیم در شهرها و روستاها چه نوع مشاغلی را به وجود بیاوریم.
به گفته وی مشاغل خانگی از کار آرایشگری و لباس عروس در خانه و پرورش گل 
و گیاه تنوع دارد. ربیعی با بیان این که سال ۱۳۹۷ را باید با نگاهی نو در حوزه مشاغل 
خانگی شروع کنیم، افزود: اگر امروز سند مشاغل خانگی هشت استان را آماده کردیم باید 
هر ۳۰ استان را با الگوی مطالعات تطبیق بدهیم و طرح را در همه استان ها فراگیر کنیم.  
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به سامانه مشاغل خانگی اظهار کرد: از نظر من 
این سازمان سامانه آشنایی با مشاغل خانگی نیست، بلکه سامانه وام است و نباید صرفا 
سامانه ای باشد که افراد در آن ثبت نام کنند بلکه افراد باید با مشاغل خانگی آشنا شوند و 
این سامانه را ملی و استانی کنیم. وی تاکید کرد: مجری این طرح جهاد دانشگاهی است، 
ولی به نظر می رسد که در هشت استان مورد نظر که طرح در آنها اجرا می شود کسی 
نمی داند که جهاد مجری این طرح است و به آن مراجعه کند، لذا معتقدم خود دستگاه ها 
هم مثل صنایع دستی و سازمان فنی و حرفه ای به عنوان مروج و تسهیلگر و پشتیبان 
طرح وارد شوند. ربیعی در پایان ایجاد شرکت های بین المللی، بازاریابی خارجی و خدمات 
تجاری در حوزه مشاغل خانگی را خواستار شد و گفت: در بحث توسعه مشاغل خانگی 
به ایجاد فضا برای فروش نهادهایی که این تولیدات را عرضه کنند نیاز داریم و باید نهاد 

تجاری سازی آنها را فعال کنیم.

آمار چک های مبادله ای در دی ماه ۱۳۹۶ منتشر شد؛

کاهش سهم ارزشی و تعدادی چک های برگشتی
در آخرین آمارها از مجموع چک های مبادله شده حدود ۱.۴ میلیون فقره چک 

برگشت خورده است که کاهش نامحسوسی از نظر تعداد و مبلغ دارد.
به گزارش ایسنا، آماری که به تازگی بانک مرکزی در رابطه با چک های مبادله ای 
منتشر کرده نشان می دهد در دی ماه امسال در کل کشور بیش از ۹.۶ میلیون فقره 
چک به مبلغی حدود ۶۶ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان مبادله شده است. چک های مبادله 
شده از نظر تعداد ۲.۷ درصد و از نظر مبلغ تا ۶.۷ درصد نسبت به آبان ماه افزایش دارد.

در این ماه استان تهران حدود ۳.۵ میلیون فقره چک به مبلغی حدود ۳۹ هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان مبادله چک داشته است و در صدر استان های قرار دارد.

از چک های مبادله شده بخشی وصول و بخشی برگشت می خورد. آمارها از این حکایت 
دارد که بالغ بر ۸.۲ میلیون فقره از مجموع ۹.۶ میلیون چک های مبادله شده وصول شده 
است که ۳.۲ درصد نسبت به آبان ماه افزایش دارد. همچنین مجموع چک های مبادله ای 

مبلغی حدود ۵۳ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان است که ۹.۵ درصد رشد دارد.
اما بخش دیگری از چک های مبادله ای به چک های برگشتی اختصاص دارد. براساس 
این گزارش در دی ماه حدود ۱.۴ میلیون فقره چک مبادله شده برگشت خورده که 
نسبت به آبان ماه ۰.۲ درصد کاهش دارد. چک های برگشتی حدود ۱۲ هزار و ۹۰۰ 

میلیارد تومان ارزش داشته که از نظر مبلغی ۴.۷ درصد کاهش یافته است.
از چک های مبادله شده در استان تهران که بیش از ۳۹ هزار فقره بود نیز بالغ بر 
۵۰۵ هزار فقره چک به مبلغی نزدیک به شش هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان برگشت داده 
شده است. در مجموع بانک مرکزی فقدان موجودی و کسری را دلیل اصلی چک های 
برگشتی عنوان کرده به طوری که در کل کشور از نظر تعداد ۹۷.۱ درصد و از نظر مبلغ 

۹۵.۲ درصد از کل چک های برگشتی به دلیل کسری و فقدان موجودی بوده است.
چندی پیش بانک مرکزی برای ساماندهی چک و با تاکید بر کاهش چک های 
برگشتی سامانه صیاد را راه اندازی کرد تا با صدور چک های متحدالشکل و امکان استعلام 
در مورد صادرکننده چک بتوان تا حد زیادی از میزان چک های برگشتی را کاهش داد، 
اما تاکنون گزارشی در مورد عملکرد این سامانه و چک های مربوط به آن از سوی بانک 

مرکزی گزارش نشده است.

جهانگیری:

 برنامه  عملیاتی توسعه روابط اقتصادی با چین 
توسط وزارت خارجه تدوین شود 

معاون اول رئیس جمهوری از وزارت امور خارجه خواست تا برنامه ای جامع و عملیاتی 
و بلند مدت برای توسعه روابط اقتصادی ایران با چین تدوین کند. 

اسحاق جهانگیری در جلسه بررسی راهکار های توسعه روابط اقتصادی و تجاری با 
کشور چین که عصر امروز- دوشنبه- برگزار شد، گفت: کشور چین به عنوان شریک 

تجاری مهم برای جمهوری اسلامی ایران است.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه ارتقاء سطح همکاری های تجاری و اقتصادی 
با چین از جهت گیری های اصلی کشور است، بر لزوم تلاش در جهت رفع موانع پیش 

روی توسعه مناسبات اقتصادی و تجاری ایران با این کشور تاکید کرد.
جهانگیری با تاکید بر اینکه باید جهت گیری روشن و چارچوبی مشخص برای توسعه 
روابط تجاری و اقتصادی با چین داشته باشیم، از وزارت امور خارجه خواست برنامه 
ای عملیاتی، قابل اجرا و بلندمدت برای توسعه روابط دو کشور تدوین و زمینه افزایش 

مناسبات اقتصادی فیمابین را فراهم کند.
در این جلسه که وزاری نفت، امور اقتصادی و دارایی، معاون علمی و فناوری رئیس 
جمهوری، رئیس کل بانک مرکزی، رئیس اتاق بازرگانی ایران و مدیرعامل راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران نیز حضور داشتند، نماینده وزارت امور خارجه گزارشی از آخرین 
وضعیت مناسبات اقتصادی ایران و چین و روابط بانکی دو کشور ارائه کرد و به تشریح 
موانع پیش رو پرداخت. در این نشست همچنین نمایندگان دستگاه های مرتبط به 
بیان دیدگاه ها و نظرات خود پیرامون روابط اقتصادی ایران و چین و موانع موجود بر 
سر راه توسعه این روابط پرداختند و پیشنهاداتی برای رفع موانع و توسعه روابط تجاری 
و اقتصادی دو کشور مطرح کردند. در پایان این جلسه مقرر شد، وزارت امور خارجه با 
برگزاری جلسه ای کارشناسی متشکل از نمایندگان دستگاه های مختلف ذیربط نسبت 
به تدوین برنامه ای جامع و عملیاتی برای توسعه روابط اقتصادی با چین تدوین و در 
جلسه آتی ارائه کند تا پس از جمع بندی و تایید به عنوان جهت گیری و برنامه ای 

راهبردی با افق مشخص و بلندمدت در روابط دو کشور در دستور کار قرار گیرد.

سازمان دامپزشکی:

نگران بازار تخم مرغ نباشید
سرپرست دفتر قرنطینه و امنیت زیستی سازمان دامپزشکی کشور از واردات ۴۵ هزار 
تن تخم مرغ از کشور ترکیه خبر داد و گفت: هیچ محدودیتی برای واردات این محصول 

وجود ندارد و مردم نگران بازار این محصول نباشند.
مسعود محمدیان در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در پی آزاد شدن واردات تخم مرغ 
ناشی از کمبود این محصول به دلیل بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان، مجوز 
بهداشتی سازمان دامپزشکی ملاک عمل برای واردات این محصول است و متقاضیان 
نیازی به دریافت مجوزهای دیگر ندارند. وی ادامه داد: فقط برای واردات تخم مرغ از کشور 
ترکیه مجوز صادر شده است و اخیرا نیز به گرجستان هم مجوز داده ایم که البته هنوز 
محموله ای از این کشور وارد نشده است. سرپرست دفتر قرنطینه و امنیت زیستی سازمان 
دامپزشکی کشور با بیان این که تاجران و متقاضیان می توانند با گذراندن مراحل بهداشتی 
و قرنطینه ای لازم از هر کشوری که می خواهند تخم مرغ وارد کنند، گفت: از روزی 
که مجوز واردات تخم مرغ صادر شد حدود ۴۵ هزار تن مجوز بهداشتی و قرنطینه ای 
برای واردات این محصول پروتئینی از سوی سازمان دامپزشکی صادر شده است و 
هیچ محدودیتی برای واردات تخم مرغ نداریم. محمدیان اظهار کرد: متقاضیان واردات 
تخم مرغ می توانند بدون محدودیت و تنها با اخذ مجوز از سوی سازمان دامپزشکی 
نسبت به واردات تخم مرغ اقدام کنند و تمهیدات لازم برای تامین و تنظیم بازار شب عید 

اندیشیده شده است و مردم نگران بازار تخم مرغ نباشند.

تحریم های یک سویه علیه ایران مشکل های بسیاری را برای صنعت هوانوردی 
ایران ایجاد کرد که فضای پسابرجام و انعقاد قراردادهایی در این صنعت، تحولاتی مهم 
را در این عرصه به وجود آورد و بخشی از فرسودگی این ناوگان ترمیم شد اما با سقوط 
هواپیمای »ای تی آر« ضرورت نوسازی این ناوگان بیش از پیش احساس می شود. 
سقوط غم انگیز هواپیمای »ای تی آر« شرکت آسمان که از تهران به مقصد یاسوج 
در پرواز بود بار دیگر نشان داد که ناوگان هوایی کشور با توجه به محاصره  ها و 
فشارهای اقتصادی و تحریم  های به  وجود آمده در دهه  های گذشته، هنوز نتوانسته 
آنچنان که باید خود را بازتعریف کند. تحریم های ظالمانه ای که شرکت  های هوایی 
را در تنگناهای تامین قطعه قرار داد و تعدادی از هواپیماهای شرکت  های ایرانی در 
سال های اخیر در فرودگاه  های کشور زمینگیر شدند یا از هواپیماهایی استفاده می 

شد که مدت زیادی از عمر آنها می گذشت.
ورود  برای  راه  توانست  برجام  سایه  در  یازدهم  دولت  ها  تحریم  این  وجود  با 
هواپیماهای تازه نفس بویینگ و ایرباس به آسمان ایران باز کند که پیش از این 
هواپیماهای فرسوده و دست چندم به ناوگان هوایی کشور وارد می  شد و ایران را به 
خوابگاه هواپیماهای دست چندم تبدیل کرده بود اما ناوگان هوایی نیاز به چند صد 
هواپیما دارد تا بتواند از حوادث غم انگیز و تلخی مشابه سقوط هواپیمای ای تی آر 

جلوگیری کند.
کاپیتان »هوشنگ شهبازی« خلبان شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران در 
گفت وگو با ایرنا معتقد است اگر همه قراردادهای هواپیمایی که در پسابرجام با 
شرکت های خارجی منعقد شده، اجرا شود مساله کمبود یا فرسودگی ناوگان هوایی 
که در سال های تحریم با آن روبرو بوده ایم به مرور زمان حل می شود. در ادامه 

دیدگاه های وی را از نظر می گذرانیم.
**دولت یازدهم و دوازدهم و توجه به صنعت هوانوردی

تحریم های یک جانبه مشکل هایی برای هواپیمایی ایران ایجاد کرد که اینها قابل 
حل بود اما شرایط داخلی و نگرش به صنعت هوانوردی باعث شد که این مشکل ها 
بسیار بیشتر شود. برای این صنعت نباید مدیران سیاسی انتخاب کرد بلکه باید افرادی 
متخصص برگزید که سیاستمدار هم باشند اما نباید منافع حزبی و گروهی در آن 
دخیل شود. تحریم ها سبب شده بود که هواپیما به ایران فروخته نشود اما راه های 
زیادی وجود داشت که می توانستیم هواپیما تهیه کنیم که به سبب سیاست های 
خاص، این کار اجرایی نشد. با روی کار آمدن دولت یازدهم و تلاش های محمدجواد 
ظریف به عنوان وزیر امور خارجه این دولت و دیگر سیاست مداران؛ این مشکل ها 
تا حدودی برطرف شد و توانستیم قراردادهایی در صنعت هوانوردی منعقد کنیم و 

باید این کار ادامه داشته باشد تا مانند دوره های قبل مجبور نباشیم هواپیماهای 
بی کیفیت که خسارت های فراوانی به کشور وارد می کند، تهیه کنیم. بنابراین با 
سیاست گذاری وزارت راه و شهرسازی و مدیران صنعت هواپیمایی این مشکل ها 

قابل حل شدن است تا بتوانیم در صنعت هوانوردی رونق ایجاد کنیم.
*قرارداد ایران ایر و شرکت »ای تی آر«

هواپیماهای جدید در »تولوز« فرانسه تحویل ایران ایر شده است. به سبب اینکه در 
گذشته با شرکت »ای تی آر« فرانسه قراردادهایی در این زمینه بسته شده بود نیاز به 
خدماتی مانند آموزش خلبانان و تعمیر و نگهداری، حمایت از توسعه خدمات ناوبری 
هوایی، عملیات فرودگاهی و هواپیمایی، انتقال فناوری و ... در ایران وجود دارد اما این 
امکانات بستگی به قراردادی دارد که ایران ایر با فرانسه منعقد کرده است؛ یعنی اگر در 
قرارداد قید شده باشد شرکت فروشنده باید همه امکاناتی که نیاز است، به خریدار بدهد 
این کار انجام می شود. هر چند شرکت ای تی آر برای خریدارهای خود همه امکانات 
لازم را فراهم می کند. این هواپیماها که تهیه شده بسیار خوب و با ارزش است و امید 

می رود که بقیه اینها به کشور وارد تا در صنعت هوانوری رونق ایجاد شود.
*نوسازی و رفع فرسودگی صنعت هوانوردی

اگر همه قراردادهای هواپیمایی که در پسابرجام با شرکت های خارجی منعقد شده، 
اجرا شود مساله کمبود یا فرسودگی ناوگان هوایی که در سال های تحریم با آن روبرو 
بوده ایم به مرور زمان حل می شود. هر چند همه این مسایل با سیاست گذاری و 
مدیریت در حوزه صنعت هوانوردی ارتباط دارد و در سال های آینده هواپیماهایی 
که به لحاظ نگهداری مقرون به صرفه نیست از رده خارج می شود زیرا هواپیما تا ۱۰ 
سال ابتدایی صرفه اقتصادی دارد و بعد از آن هزینه نگهداری و درآمدزایی آن یکی 
می شود هر چند با گذشت ۲۰ سال از عمر آن هزینه ای نگهداری آن بسیار بیشتر از 
درآمدهایی است که به دست می آورد بنابراین فرسودگی صنعت هوانوردی ضررهای 

اقتصادی برای کشور به بار می آورد.
*نوسازی صنعت هوانوردی و توسعه توریسم

صنعت هوانوردی و توسعه گردشگری ارتباط متقابلی با یکدیگر دارند که در صورت 
رونق این ۲ صنعت کشور به پویایی اقتصادی دست پیدا می کند. ایران از شرایط 
و ویژگی های بسیار برجسته ای برای جذب توریسم برخوردار است که در صورت 
توجه به آن می توانیم به توسعه پایدار دست می یابیم و این اتفاق هم با نوسازی 
در صنعت هوانوردی و خرید هواپیماهای جدید امکان پذیر می شود. یکی از مشکل 
هایی که کشور را تهدید می کند بیکاری است که اگر بخواهیم به آن پاسخ دهیم 
باید در وهله نخست با نوسازی صنعت هوانوردی شروع کنیم تا به رونق صنعت 

توریسم منجر شود.
*نوسازی صنعت هوانوردی فارغ از دیدگاه های سیاسی

نگرش به صنعت هوانوردی باید تخصصی شود و سیاستمداران از متخصصان این 
صنعت حمایت کنند و هیچ گاه منافع گروهی، حزبی و سیاسی در آن دخیل نباشد 
بلکه باید منافع ملی در اولویت قرار بگیرد. نوسازی در صنعت هوانوردی باعث توسعه 
پایدار می شود و این توسعه به رفع نیاز اکنون و آینده کشور می انجامد. برای نمونه با 
رونق صنعت هوانوردی ورود توریسم و گردشگر به داخل کشور افزایش پیدا می کند 
که این مهم خود باعث ایجاد اشتغال می شود زیرا با ورود هر ۶ تن توریسم یک شغل 

به وجود می آید. بنابراین نوسازی صنعت هوانوردی منافع ملی را تامین می کند.

پروازهای ایمن و ضرورت نوسازی ناوگان هوایی 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۱۴۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۴۹۳ آقای حسن ملکی فرزند بلال در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۳/۲ مترمربع پلاک شماره ۱۹ فرعی از 
۲۶۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مصطفی حیدری .)م الف ۷۱۱۹(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 

تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/11/17 تاریخ انتشار دوم: 1396/12/02
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

اجرائیه
مشخصات محکوم له /محکوم لهم

نام : شمس اله  نام خانوادگی : صالحی یزدی نام پدر : غلامحسین  نشانی: قم 
- قم - جاده کوه سفید خ کارخانه آسفالت خ احدائی دست چپ سوله اول و دوم 

مشخصات محکوم علیه / محکوم علیهم
نام : حسین نام خانوادگی: فدائیان – نام پدر – نشانی : -

محکوم به : 
بسمه تعالی

بموجب درخواست اجرای حکم مربوطه به شماره ۹۶۰۹۹۸۲۵۲۲۵۰۰۱۳۱ و 
شماره دادنامه مربوطه ۹۶۰۹۹۷۲۵۲۲۵۰۰۵۵۲ محکوم علیه محکوم است به 
پرداخت مبلغ ۲۰/۹۳۲/۰۰۰ ریال بابت اصل خواسته و پرداخت هزینه دادرسی به 
مبلغ ۵۷۵/۰۰۰ ریال و پرداخت خسارت تاخیر تادیه از تاریخ تقدیم دادخواست 
مورخه ۹۶/۳/۱۶ الی اجرای حکم بر حسب شاخص بانک مرکزی ایران در حق 

محکوم له و همچنین پرداخت نیم عشر دولتی هزینه اجرای احکام.
محکوم علیه مکلف است از تاریخ ابلاغ اجرائیه:

۱- ظرف ده روز مفاد آنرا بموقع اجرا گذارد )ماده ۳۴ قانون اجرای احکام مدنی (.
۲- ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد. 

۳- مالی معرفی کند که اجرا حکم و استیفا محکوم به از آن میسر باشد. چنانچه 
خود را قادر به اجرای مفاد اجراییه نداند باید ظرف سی روز کلیه اموال خود را 
شامل تعداد یا مقدار و قیمت همه اموال منقول و غیر منقول ، به طور مشروح 
مشتمل بر میزان وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها و موسسات مالی و اعتباری 
ایرانی یا خارجی دارد به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور و کلیه اموالی 
که او به هر نحو نزد اشخاص ثالث دارد و کلیه مطالبات او از اشخاص ثالث و نیز 
فهرست نقل و انتقالات و هر نوع تغییر دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال 
قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست اعسار به مقام قضائی ارائه نماید 
والا به درخواست محکوم له بازداشت می شود )مواد ۸ و ۳ قانون نحوه اجرای 

محکومیت مالی ۱۳۹۴(. 
۴- خودداری محکوم علیه از اعلام کامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای 
حکم، حبس تعزیری درجه هفت را در پی دارد.)ماده ۳۴ قانون اجرای احکام مدنی 

و ماده ۲۰ ق.م.ا و ماده ۱۶ قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(
۵- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که 
باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه 
شش یا جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده ۲۱ 

قانون محوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(. 
۶- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود آزادی محکوم علیه از 
زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی کفیل توسط محکوم 

علیه خواهد بود.)تبصره ۱ ماده ۳ قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱۳۹۴(" 
مسئول دفتر شعبه 25 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم 
–لطفی
قاضی شورای حل اختلاف شماره 25 قم – خدا بخشی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اول/دوم  هیات  مورخ۱۳۹۶/۰۵/۲۳   ۱۳۹۶۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۲۴۲۱ رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا 
معارض متقاضی علی رضا فرید نیا فرزند محمد آقا ش ش ۳۲۴۱ صادره از 
کرمانشاه در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۱۰/۳۰ 
متر مربع پلاک یک فرعی از ۱۲۹مفروز و مجزی شده واقع در دیزل آباد خریداری 
از مالک رسمی محمد قنادی محرز گردیده  لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.

بدیهی است در صورت لنقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشارنوبت دوم : 1396/12/2
جعفر نظری: رئیس ثبت اسناد و املاک



مهاجم بوشهری الغرافه قطر مرد اول بازی با تراکتورسازی بود. او در این دیدار گل زد گل ساخت و یک پنالتی نیز به دست آورد. 
در پایان نیز با هواداران ایرانی عکس یادگاری انداخت.

می توان مهدی طارمی را  مرد همه کاره الغرافه در جریان بازی با تراکتورسازی دانست . مهاجم سابق پرسپولیس تهران پس از 
پایان محرومیت خود و در نقل و انتقالات نیم فصل به فوتبال قطر کوچ کرد و با درخشش امروز خود نشان داد خیلی زود در ترکیب 

الغرافه تبدیل به مهره ای کارساز شده است. طارمی در دقیقه ۱۱ سانتر زیبا هم تیمی خود را با ضربه سری دیدنی به گل اول الغرافه 
تبدیل کرد. او در ادامه و در دقیقه ۲۱ طارمی بر اثر اشتباه مدافع تراکتورسازی ، با توپ ربایی زیبایی پایه گذار گل دوم تیمش شد 

. گلی که از سماجت و قدرت بدنی این مهاجم ملی پوش در این صحنه به دست آمد.
اما درخشش طارمی در نیمه دوم ادامه یافت . او پس از درخشش در نیمه اول، در دقیقه ۷۷ توسط توسط محمد ایرانپوریان در 
محوطه جریمه تراکتور سرنگون شد و یک پنالتی برای تیمش به دست آورد، ضربه ای که همین مهاجم ملی پوش پشت آن ایستاد 
اما در نهایت نتوانست آن را تبدیل به گل کند. طارمی که در این بازی شم گلزنی خود را با قدرت بدنی فوق العاده ای درهم کرده 
بود در دقیقه ۹۳ تیر خلاص را بر پیکره تراکتورسازی شلیک کرد. مهاجم ایرانی الغرافه با حضور به موقع در محوطه تراکتور و توپ 
ربایی از مدافع این تیم، در اثر یک رفت و برگشت ، گل سوم تیمش را در این بازی به ثمر رساند و یک تنه الغرافه را به اولین برد 
آسیایی رساند . نکته قابل احترام از بازی طارمی برابر هموطنانش اینکه وی پس از به ثمر رساندن هیچ کدام از گل های خود به 
شادمانی نپرداخت و ترجیح داد لذت گلزنی در لیگ قهرمانان آسیا را بدون شادی گل و در سکوت از سر بگذراند. سکوتی که با 

هیاهوی همبازیانش و در راس آنها اسنایدر هلندی همراه بود.
البته در تفسیر بازی طارمی باید به این نکته نیز اشاره کرد که این مهاجم در دقیقه ۶۳ خطای شدید و غیر عمدی را بر روی رضا 
شربتی مدافع تراکتورسازی انجام داد که از دید داور دور ماند . این دو بازیکن برای تصاحب توپ با یکدیگر درگیری داشتند که 
طارمی بعد از دفع توپ توسط شربتی ، با کف پای خود  مچ پای شربتی را لگد کرد و باعث مصدومیت این بازیکن شد .مهاجم 
سابق پرسپولیسی ها که پیش از این نیز بارها با تراکتوری ها روبرو شده بود پس از پایان بازی با هموطنان، خود اقدام به ثبت عکس 
یادگاری با هواداران ایرانی حاضر در ورزشگاه کرد. پس از به صدا درآمدن سوت پایان بازی، مهدی به سمت تراکتوری ها رفت و 
پس از دلداری دادن به آنها، به سوی هواداران ایرانی حاضر در ورزشگاه رفت و با آنها عکس های سلفی به یادگار انداخت تا خاطره 
بازی امروز را در آلبوم خاطرات خود نگه دارد.طارمی با دو گلی که در بازی امروز به ثمر رساند با ۳ گل در صدر جدول گلزنان تا 

پایان روز اول از هفته دوم لیگ قهرمانان آسیا قرار گرفت .

ورزشی44

امیدهابرای صعود زنده شد

 پیروزی ذوب آهن مقابل لوکوموتیو ازبکستان

تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان در دیدار خانگی برابر لوکوموتیو ازبکستان به برتری 
ارزشمند ۲ بر صفر دست یافت تا امیدهای خود را برای صعود زنده نگهدارد. 

تیم فوتبال ذوب آهن یکی از نمایندگان ایران در فصل جاری لیگ قهرمانان آسیا، 
روز دوشنبه  از گروه B به مصاف لوکوموتیو ازبکستان رفت و در نهایت به پیروزی 

۲ بر صفر دست یافت و سه امتیازی شد.
این دیدار از هفته دوم مرحله گروهی در ورزشگاه فولادشهر اصفهان برگزار شد.

شاگردان »امیر قلعه نویی« که در دیدار نخست برابر الدحیل قطر متحمل 
شکست سه بر یک شده بودند، برای جبران مافات و حفظ امیدهای صعود خود 

این دیدار را تهاجمی آغاز کردند.
از سوی دیگر لوکوموتیو ازبکستان که در هفته اول با پنج گل الوحده امارات را در 

هم کوبید با احتیاط زیادی این دیدار را آغاز کرد.
ذوب آهن سعی داشت با حرکت از جناحین و ارسال های بلند، دروازه میهمان را 
با خطر روبرو کند و بازیکنان لوکوموتیو نیز با دوندگی بالا و انسجام تیمی به خوبی 

از دروازه خود محافظت می کردند.
در نهایت ذوب آهن در نیمه نخست نتوانست حتی یک فرصت مناسب گلزنی 

روی دروازه میهمان ایجاد کند تا ۴۵ دقیقه نخست بدون گل به اتمام برسد. 
در آغاز نیمه دوم، ارسال »محمدرضا حسینی« را »مرتضی تبریزی« با ضربه سر 

تماشایی به گل نخست ذوب آهن تبدیل کرد.
در ادامه، بازیکنان لوکوموتیو که از نظر بدنی بسیار آماده نشان می دادند بر توپ 

و میدان تسلط پیدا کردند.
در دقیقه ۶۴ مهاجم میهمان در محوطه جریمه ذوب آهن از سوی »محمد نژاد 

مهدی« سرنگون شد که داور چینی اعتقادی به پنالتی نداشت.
در دقایق باقی مانده، شاگردان »امیر قلعه نویی« به خوبی از گل برتری خود 
محافظت کردند تا اینکه در دقیقه ۹۲ ارسال »مهدی رجب زاده« از روی نقطه 
کرنر با اشتباه مدافعان میهمان همراه شد تا »سید محمد رضا حسینی« با فرصت 
طلبی عالی گل دوم ذوب آهن را به ثمر رسانده و بازی خوب خود را تکمیل کند.

در دیگر دیدار این گروه و از ساعت ۱۸ و ۲۰ دقیقه، الوحده امارات میزبان 
الدحیل قطر است.

در هفته سوم مرحله گروهی، ذوب آهن روز سه شنبه ۱۵ اسفندماه میزبان 
الوحده امارات خواهد بود.

*ترکیب ذوب آهن:
رشید مظاهری، محمد نژادمهدی، گئورگی ولژانی، خالد شفیعی، سید محمد 
مرتضی  رحمانی،  بختیار  زاده(،  رجب  حدادی فر)مهدی  قاسم  حسینی،  رضا 
تبریزی)وحید محمدزاده(، میلاد فخرالدینی)محمد ستاری(، حمید بوحمدان و 

کی روش استنلی
*ترکیب لوکوموتیو:

نستروف، توختا خوجائف، ماخارادزه، یالداشیف، زودبک کریم اف)سردار رشیدف(، 
علی بایف، عبداله اف)سنجر شاهدوف(، زوتیف، بیکمایف و میرزایف

قلعه نویی: ذوب آهن در 'گروه مرگ' قرار دارد 
سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن ایران گفت: گروه 'ب' رقابت های لیگ قهرمانان 

آسیا سخت ترین گروه است و ما در 'گروه مرگ' قرار داریم. 
امیر قلعه نویی در نشست خبری پس از بازی ذوب آهن با لوکوموتیو ازبکستان 
افزود: ذوب آهن پتانسیل و توانایی های بالایی دارد و می تواند از این گروه صعود 
کند.  وی با بیان اینکه آینده تیم ذوب آهن را خوب پیش بینی می کنم، گفت: سه 

امتیاز این دیدار، ما را به جدول این بازی ها بازگرداند. 
سرمربی تیم ذوب آهن با بیان اینکه تیم ما تجربه حضور در بازی های آسیایی 
را دارد، گفت: اگر در بازی اول اشتباهات فردی را مرتکب نشده بودیم امروز ۴ یا 
۶ امتیاز داشتیم.  وی با بیان اینکه برد شیرین این بازی تا فردا برای ما خوشحالی 
دارد، افزود: بعد از آن باید به فکر بازی با تیم پدیده باشیم.  قلعه نویی گفت: 
بازیکنان ذوب آهن در این دیدار بازی منظمی ارائه کردند.  سرمربی تیم فوتبال 
ذوب آهن افزود: تیم لوکوموتیو ازبکستان در این دیدار جز یکی دو مورد، موقعیت 
خاصی نداشت.  وی اضافه کرد: تیم لوکوموتیو فوتبال خوبی بازی می کند و فوتبال 

این تیم علاوه بر قدرت بدنی بالا از تکنیک خوبی هم برخوردار است. 

فدراسیون فوتبال:

 به اظهارنظرهای شخصی پاسخ نمی دهیم 
فدراسیون فوتبال با تاکید بر اینکه به منظور حفظ آرامش فضای فوتبال با اولویت 
تیم ملی تا حد امکان از پاسخگویی رسانه ای به اظهار نظرهای شخصی خودداری 
می کند،خاطرنشان کرد که خدمات و نظرات همه دلسوزان واقعی فوتبال را ارج 

نهاده و استفاده از انتقادات سازنده ایشان را اولویت مهم خود می داند. 
فدراسیون فوتبال روز دوشنبه با صدور بیانیه ای ضمن تسلیت به مناسبت حادثه 
سقوط هواپیمای مسافربری در یاسوج و همدردی با خانواده های داغدار، تاکید 
کرد: بخش های مختلف فدراسیون همچون مجمع عمومی، هیات رییسه، بازرسی 
قانونی و حسابرس مستقل به اتکاء ظرفیت های قانونی موجود، نظارت کافی را بر 

عملکرد مدیران فدراسیون اعمال می نمایند.
در بیانیه فدراسیون فوتبال تاکید شده است:از آنجا که پاسخگویی و مسئولیت 
پذیری، سیاست این فدراسیون است، وظیفه قانونی خود می دانیم تا پاسخگوی 
جزء به جزء سوالات و گزارش های مطروحه در مراجع صالح باشیم. همچنین 
در صورت ارائه هر گونه گزارش تخلفی به فدراسیون، کلیه بخش های مرتبط 
مانند کمیته اخلاق،انضباطی و حراست، موضوع مطروحه را پیگیری و رسیدگی 
نموده و نتیجه آن به اطلاع افکار عمومی می رسانند. فدراسیون فوتبال در بیانیه 
خود از کلیه پیشکسوتان، مربیان، بازیکنان، مدیران و سایر اشخاصی که از وقوع 
هرگونه تخلف احتمالی در نهادهای مرتبط به این فدراسیون شکایت دارند، 
خواسته است مدارک و مستندات موجود در این خصوص را به یکی از مراجع 
صالح به رسیدگی، ارائه و گزارش کنند.  در ادامه این بیانیه آمده است: فدراسیون 
فوتبال با احترام کامل به افکار عمومی ملت شریف ایران و اهالی خانواده بزرگ 
و خدوم رسانه، به منظور حفظ آرامش فضای فوتبال کشور و تمرکز بر موفقیت 
تیم ملی، تا سر حد امکان از پاسخگویی رسانه ای به اظهار نظر های شخصی 
خودداری خواهد نمود. این درحالی است که موفقیت های متعدد فوتبال کشور 
در عرصه های مختلف ملی و بین المللی در سال ۱۳۹۶ مرهون زحمات همه 
اشخاصی است که خالصانه در حوزه های مدیریتی، فنی، پزشکی، داوری و غیره 
فعالیت کرده اند. البته این زحمات در همه سطوح مختلف فدراسیون، سازمان 
لیگ، هیات های فوتبال و باشگاه ها بوده که حمایت های مردم شریف ایران، 
مسئولان کشور و همراهی رسانه های گروهی، شایسته تقدیر است.  فدراسیون 
فوتبال در بخش پایانی بیانیه خود به ارج نهادن برای خدمات و نظرات همه 
دلسوزان واقعی فوتبال تاکید کرده و استفاده از انتقادات سازنده را نیز اولویت 

مهم برنامه های خود دانسته است.

نائب رئیس هیات فوتبال استان قم: 

انتصاب کشوری فرد به سود فوتبال و فوتسال قم است 
نائب رئیس هیات فوتبال قم گفت: انتصاب محمدرضا کشوری مدیرعامل سابق 
باشگاه صبای قم به عنوان دبیر سازمان لیگ کشور ، به سود فوتبال و فوتسال 

استان می باشد. 
سید جواد خازنی  خاطرنشان کرد: سلامت کاری، توانایی های فردی و سابقه 
درخشان کشوری باعث شده که وی از سوی فدراسیون فوتبال به عنوان دبیر 

سازمان لیگ انتخاب شود و این برای ورزش استان قم یک افتخار بزرگ است.
وی بیان داشت: کشوری فرد در زمان جوانی یکی از بهترین بازیکنان قم بوده که 
در تیم های منتخب استان در مسابقات کشوری حضور داشته است. وی دو فصل 

سرپرست تیم صبای قم و دو دوره نیز مدیرعامل این باشگاه بود.
وی ابراز امیدواری کرد که با حضور محمدرضا کشوری فرد در سازمان لیگ و 

استفاده از ظرفیت وی، شاهد شکوفایی ورزش استان قم باشیم.
قائم مقام باشگاه صبای قم همچنین با اشاره به بازی دو تیم فوتبال صبای قم و 
برق جدید شیراز گفت: وضعیت صبای قم نسبت به گذشته هر روز بهتر می شود 
و امید است در بازی های آینده شاهد کسب نتایج بهتری از سوی این تیم باشیم.

 سعید عبدی
تیم های الغرافه قطر و تراکتورسازی ایران در چارچوب 
هفته دوم مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا از گروه دوم در 
قطر به مصاف هم رفتند که این دیدار با پیروزی سه بر صفر 

تیم میزبان همراه بود.
تراکتورسازی در این دیدار در نیمه اول با بازی حرفه ای از 
سوی تیم حریف غافلگیر شد و در عرض ۲۰ دقیقه دروازه 
خود را دو بار باز شده دید. در ادامه بازی، شاهد تقابلی تقریبا 
پایاپای از سوی دو تیم بودیم. تراکتوری ها در نیمه دوم با 
تغییرات ساغلام نبض بازی را در اختیار گرفتند و موقعیت 
های خطرناکی هم روی دروازه الغرافه ایجاد کردند؛ اما علی، 
دروازه بان قطری ها به خوبی مقابل این توپ ها ایستادگی 

کرد. همان گونه که در تصویر بالا مشاهده می کنید، از لحاظ 
آماری تراکتوری ها برتری قابل توجهی نسبت به تیم حریف 
داشتند؛ ولی باتجربگی بازیکنان تیم الغرافه موقعیت های 
این تیم را به گل تبدیل کرد تا این برد برایشان ثبت شود. 
تراکتورسازان در این دیدار ۶۶٫۳ درصد از جریان بازی را در 
اختیار خود داشتند و در مقابل الغرافه ۳۳٫۷ درصد توپ و 
میدان را در اختیار داشت. تعداد شوت های تراکتوری ها ۱۹ 
و تعداد شوت های الغرافه ای ها ۱۱ تاست. در شوت های 
در چارچوب هم هر دو تیم شش شوت در چارچوب داشته 
اند که این مهمترین تفاوت دو تیم را نشان می دهد؛ الغرافه 
با داشتن بازیکن چارچوب شناسی چون مهدی طارمی 
به خوبی از شش توپ در چارچوب خود سه توپ را وارد 

دروازه حریف کرد؛ ولی تراکتوری ها از همین تعداد شوت در 
چارچوب گلی را به ثمر نرساندند. در تعداد پاس ها تراکتوری 
ها برتری قابل ملاحظه ای داشته و با ۵۶۸ پاس در مقابل 

۲۹۷ پاس، کاملا از میزبان خود سر بوده اند.
با توجه به آمار بازی می توان به این نتیجه رسید که 
لحاظ  از  ساغلام  ارطغرول  حضور  از  پس  تراکتورسازی 
ساختار تیمی تحولات مثبتی پیدا کرده است. این تیم در 
میانه میدان به خوبی توپ ها را می چرخاند و در رساندن 
توپ به خط حمله هم عملکرد خوبی داشته است. مهمترین 
ویژگی تیم ساغلام در بازی های اخیر که در بازی امروز هم 
شاهد آن بودیم، صبر و حوصله و دوری از شتاب معمول تیم 
های ایرانی است که می تواند در ادامه کار و دراز مدت باعث 

پیشرفت بازی تراکتورسازی شود. تراکتوری ها در صورتی 
که بتوانند روی آمادگی روانی مهاجمان خود کار کنند، 
خواهند توانست در بازی هایی که آمار خوبی از خود بر جای 

می گذارند پیروزی را هم مال خود کنند.
 مورد ویژه:

اینکه تیمی چون تراکتورسازی در این سطح از فوتبال 
پنالتی زن ثابت ندارد و در هر بازی شاهد زدن پنالتی های 
این تیم توسط بازیکنان متفاوت هستیم به هیچ عنوان خوب 
نیست. در بازی امروز مهدی پور پشت پنالتی ایستاد و آن را 
از دست داد در حالی که در بازی با گسترش شاهد پنالتی 
زدن کیانی بودیم و در هفته های پیش تر نیز ایرانپوریان این 

وظیفه را بر عهده داشت.

آنالیز فنی بازی الغرافه - تراکتورسازی 

تراکتورِ ساغلام برنده در آمار، بازنده در نتیجه 

 روز دوم هفته دوم لیگ قهرمانان آسیابا شکست سنگین پرسپولیس مقابل 
السد قطرو پیروزی دلچسب و مقتدرانه استقلال مقابل الهلال عربستان پیگیری 

شد.
تیم فوتبال استقلال که نخستین دیدار خود در لیگ قهرمانان آسیا را با تساوی 
به پایان برده بودند در دومین دیدار برابر الهلال عربستان به یک پیروزی خوب 

و ارزشمند رسیدند. 
هفته دوم رقابت های فوتبال لیگ قهرمانان آسیا در گروه چهارم از ساعت ۱۹ 
دیروز سه شنبه با دیدار تیم های استقلال ایران و الهلال عربستان به میزبانی 

عمان پیگیری شد که این بازی با برتری یک بر صفر استقلال به پایان رسید. 
استقلال در این دیدار با ترکیب مهدی رحمتی، وریا غفوری، مجید حسینی، 
داریوش  ابراهیمی،  امید  باقری،  فرشید  حیدری،  خسرو  چشمی،  روزبه 

سرور  کریمی(،  محسن  اسماعیلی)۸۹  فرشید  برزای(،  بهنام  شجاعیان)۹۲ 
جپاروف و تیام)۷۷ علی قربانی( به میدان رفت. 

دو تیم در نیمه اول نمایش نزدیکی داشتند و موقعیت هایی را هم روی دروازه 
یکدیگر خلق کردند اما نتوانستند گلی را به ثمر برسانند. استقلال در دقایق پایانی 
نیمه اول توسط تیام می توانست به گل برسد که ضربه این بازیکن را دروازه بان 

الهلال مهار کرد. 
نیمه دوم برای استقلال رویایی شروع شد و هنوز بازی شکل جدی به خود 
نگرفته بود که تیام درون محوطه جریمه الهلال صاحب موقعیت شد و در حالی 
که قصد داشت با ضربه ای فنی دروازه حریف را باز کند توپ به حفیظ مدافع 
الهلال خورد و راحت تر از قبل وارد دروازه شد تا شاگردان شفر با یک گل پیش 

بیفتند. 

در ادامه تیم الهلال تلاش زیادی کرد تا بتواند این گل را جبران کند اما در 
دقیقه ۶۸ حبسی دروازه بان این تیم به خاطر مهار توپ با دست بیرون از محوطه 
جریمه با کارت قرمز مستقیم از بازی اخراج شد تا کار استقلال برای رسیدن به 

پیروزی آسانتر شود.
در دیگر دیدار این گروه تیم های العین امارات و الریان قطر هم با تساوی یک به 
یک به پایان رسید تا استقلال شب خوبی را سپری کند و صدرنشین گروه شود.

 هدیه شاگردان برانکو به تیم »ژاوی«
 در بازی دیگر تیم فوتبال پرسپولیس که دیدار اول خود در فصل جدید لیگ 
قهرمانان آسیا را با یک برد شیرینی پشت سرگذاشته بودند در دومین دیدار 
برابر یاران »ژاوی« تن به شکست سنگینی دادند. هفته دوم رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا در گروه سوم از ساعت دیرروز سه شنبه با دیدار تیم های فوتبال 
السد قطر و پرسپولیس ایران در ورزشگاه جاسم بن حمد شهر دوحه آغاز شد 
که این دیدار با نتیجه ۳ بر یک به سود السد به پایان رسید. بغداد بونجاح)۳۶ 
و ۵۱( و خوخی)۶۶( برای میزبان و سیامک نعمتی)۹۴( برای پرسپولیس گل 
زدند. پرسپولیس در این دیدار با ترکیب علیرضا بیرانوند، سیدجلال حسینی 
)کاپیتان(، شجاع خلیل زاده، محمد انصاری، حسین ماهینی، کمال کامیابی نیا، 
محسن ربیع خواه، فرشاد احمدزاده )۸۹ سیامک نعمتی(، وحید امیری)۷۰ احمد 

نورالهی(، گادوین منشا)بشار رسن( و علی علیپور به میدان رفت. 
دو تیم بازی را پایاپای شروع کردند و موقعیت هایی که خیلی خطرناک هم 
نبودند را روی دروازه یکدیگر ایجاد کردند اما در دقیقه ۳۶ این دیدار شجاع 
خلیل زاده پشت محوطه جریمه مرتکب خطا شد که این ضربه ایستگاهی در 
نهایت با ضربه سر بغداد بونجاح به گل برتری السد تبدیل شد. در نیمه دوم هم 
پرسپولیس شادابی و طراوت فنی همیشگی را نداشت و شاگردان برانکو در همه 
پست ها خصوصا در خط دفاعی با اشتباه پرتعدادی کار را دنبال کردند که ثمره 

اش دریافت دو گل دیگر بود. 
در دقیقه ۵۱ این دیدار بغداد بونجاح که نیمه اول هم دروازه پرسپولیس را باز 
کرده بود، درون محوطه جریمه توپ را مهار کرد و به راحتی سیدجلال حسینی 

را فریب داد و با یک ضربه فنی زیبا دومین گل را به ثمر رساند. 
چند دقیقه بعد خط دفاع آشفته و پراشتباه پرسپولیس مجددا اسیر هوشیار 
خط حمله السد شد و درحالی که به راحتی می توانستند توپ را دفع کنند 
فرصت را به بازیکنان السد دادند تا با ارسال رو به بیرون موقعیت را برای خوخی 

فراهم کنند و او هم با ضربه ای دقیق و محکم سومین گل را به ثمر برساند. 
در دقایق پایانی که پرسپولیس با سه تعویض شرایط بهتری پیدا کرده بود 
تلاش ها ثمری نداشت تا اینکه در آخرین دقیقه وقت های اضافه سیامک نعمتی 
به عنوان یکی از بازیکنان تعویضی تنها گل سرخپوشان را وارد دروازه السد کرد تا 

این دیدار در نهایت با برتری ۳ بر یک میزبان قطری به پایان برسد.

شبی که تراکتوری ها هم مهدی را دوست داشتند 

صعود طارمی به صدر جدول گلزنان لیگ قهرمانان 

چهارشنبه -2اسفند ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4502

شکست سنگین پرسپولیس و پیروزی مقتدرانه استقلال

استقلال صدرنشین گروه مرگ شد

کاپیتان سابق تیم ملی فوتسال می گوید برخی ملی پوشان ناراحتی هایی دارند که فدراسیون 
باید پای درد و دلشان نشسته و مانع از خداحافظی آن ها شود.

این روزها با شکسته شدن رکورد آقای گلی وحید شمسایی توسط فالکائوی برزیلی بحث 
بازگشت کاپیتان سابق تیم ملی فوتسال ایران داغ است و گفته می شود شمسایی دوباره بعد 
از ۶ششسال پیراهن تیم ملی را برتن خواهد کرد. در ادامه متن گفت وگوی ایسنا با شمسایی 

درباره حضور در تیم ملی و وضعیت این روزهای فوتسال را می خوانید:
از دعوت شدنتان به تیم ملی چه خبر؟ آیا با تیم خاصی برای بازی دوستانه 

هماهنگ شده است؟
دو هفته پیش جلسه ای با آقای تاج داشتیم و یکسری هماهنگی ها شده است. با تیم ملی 
قطر توسط حسین شمس و رضا کردی مذاکره شد تا اسفند به ایران بیایند. همچنین شهاب 
سفال منش با فدراسیون لبنان صحبت کرده است. تیم های دیگری مثل فیلیپین نیز اعلام 

آمادگی کرده اند.
به سفال منش اشاره کردید. شما با او در تاسیسات دریایی همکاری داشتید. 

نظرتان درباره درخشش سفال منش با تیم ملی لبنان چیست؟
مربی ای مثل سفال منش پله های ترقی را یکی یکی طی کرده و دیدید چطور تیم ملی تایلند 
را به زانو درآورد. لبنان در پنالتی ها مقابل عراق حذف شد و باید به سفال منش افتخار کرد. 
همچنین می خواهم یک مورد درباره ناظم الشریعه بگویم. او از لیگ گله کرد و گفت مسابقات 
فشرده باعث مصدومیت ها شد و ضرباتی خوردیم. اما من عکس صحبت های ناظم الشریعه را 
می گویم. لیگ ما قوی بود که ملی پوشان با کمترین تمرین در تیم ملی توانستند قهرمان شوند. 
همچنین دست ناظم الشریعه برای انتخاب بازیکنان خوب، باز بود. با این حال مربیان توانمندی 
در ایران داریم. علی صانعی به همراه شاندیزی و صادقی کار بزرگی با تیم ملی المپیک می کند. 
در مجموع استعداد در ایران جلوتر از امکانات حرکت می کند و ما اگر به نتیجه می رسیم، به 

خاطر استعدادها است نه امکانات.
قهرمانی تیم ملی در جام ملت ها حاشیه هایی داشت. از جمله ناراحتی جاوید و 
احتمال خداحافظی اش. فرهاد توکلی نیز از قطعی بودن خداحافظی اش خبر داد و 

احمد اسماعیل پور نیز به نظر می رسد همچون جاوید دلخوری هایی دارد.
وقتی درباره بازیکنی مثل مهدی جاوید صحبت می شود، از یک بازیکن توانمند، ارزشمند 
و بزرگ حرف می زنیم. مطمئنا برای این بازیکن هزینه شده و رفتنش، فوتسال را متضرر 
می کند. جاوید ستاره ای است که به بلوغ رسیده و در اوج قرار دارد. همچنین فرهاد توکلی 
بازیکن ارزشمندی است. شنیدم احمد اسماعیل پور هم مطلبی در صفحه شخصی اش 
نوشته و او هم ناراحت است. به هر حال این مسائل، ما را هم ناراحت می کند. این بازیکنان 
برای فوتسال ایران تاثیرگذار بودند و در بعد بین المللی به کمک فوتسال ایران آمدند. باید 
دید رفتنشان چه دلیلی دارد. تیم ملی وظیفه دارد ملی پوشان را لای پر قو نگه دارد. 
من همین جا اعلام می کنم که اگر جام جهانی بعدی، شش ماه دیگر برگزار می شد، 
ایران می توانست فینال را ببیند. نمی خواهم فشاری روی تیم ملی ایجاد کنم و واقعیت را 

می گویم. من سابقه ۱۰-۱۱ حضور در جام ملت های آسیا را دارم و الآن می گویم شاکله تیم 
ملی قوی است. ۱۰ بازیکن تاثیرگذار داریم که ۴-۵ بازیکن آن، بسیار قوی هستند. بقیه هم 
چیزی کمتر از آنها ندارند. ضمن این که فوتسال در گذشته دیکتاتوری بوده است. یعنی 
اسپانیا و بزریل در آن حکومت می کردند اما الآن دموکراسی برقرار شده و ایران نیز سردمدار 
است. در این وضعیت اگر سه بازیکن اصلی ما یعنی جاوید، توکلی و اسماعیل پور بروند، 

نمی توانیم به این زودی ها جایگزین بیاوریم.
آیا صحبتی با این سه بازیکن داشته اید؟

مهدی جاوید بازیکن من در تاسیسات دریایی بود و با او ارتباط دوستانه دارم، به همین دلیل 
با او صحبت کردم.

دلیل ناراحتی او چیست و آیا قصد خداحافظی از تیم ملی را دارد؟
مهدی دلخوری هایی دارد که نمی خواهم واردش شوم و حرف هایش بوی خداحافظی 
می دهد. من به مهدی جاوید هم گفتم اگر بروی، فوتسال تو را از دست می دهد. بازیکن 
ارزشمندی هستی و باید بمانی. هر سه بازیکن شاکله اصلی تیم ملی را تشکیل می دهند. آن ها 
قوت قلبی برای تیم ملی هستند. با این حال من فقط با جاوید صحبت کردم و گفتم حیف 
است که خداحافظی کند. ولی درباره مسائل شخصی، تنها خود شخص می تواند تصمیم بگیرد.

وظیفه مسئولان در قبال این بازیکنان چیست؟

آنها باید پای درد و دل بازیکنان بنشینند. شاید این بازیکنان به خواسته هایشان در تیم ملی 
نرسیدند اما تا زمانی که کنار این ها بازی نکنید، متوجه نمی شوید چه گوهرهایی هستند. اگر 
جاوید برود، چند سال طول می کشد، بازیکنی بیاید. شاید اصلا بازیکنی مثل جاوید پیدا نشود 

که جای خالی اش را پر کند.
وضعیت تیم داری تاسیسات دریایی به کجا رسید؟

من پیگیر نشدم چون وقتی در جمعی حرفی درمی آید، باید صبر کنیم. وقتی تیمی با برنامه 
مثل تاسیسات دریایی از فوتسال خارج شود، این فوتسال است که ضرر می کند. حرف هایی 
که مطرح شده، ماهیت مثبتی ندارد. با این حال شرکت تاسیسات دریایی مدیران بزرگی دارد 

که تصمیم نهایی را می گیرند.
تاکنون تلاشی از سوی کمیته فوتسال برای ابقای تاسیسات دریایی در لیگ شده 

است؟
حتی می توانم بگویم از فدراسیون هم هیچ تلاشی نشده و تماسی نگرفته اند تا قوت قلب 
بدهند. کمیته فوتسال، پارسال برای تیم هیات فوتبال قم خرج کرد تا در لیگ برتر بماند. حال 
برای تاسیسات دریایی هم در حد و اندازه های خودش می توانند توجه کنند. تاسیسات دریایی 
این همه قهرمانی کسب کرده و باید تیم های بزرگ را حمایت کنند. شاید اگر دو مدیر با هم 
صحبت کنند، اتفاق مثبتی بیفتد. مدیران تاسیسات هم وقتی ببیند مدیران فدراسیون پیش 
قدم شده اند، انگیزه پیدا می کنند. شاید چون دنبال باشگاه ها نرفته ایم، این وضعیت به وجود 
آمده است. فدراسیون می تواند کارگروه به باشگاه ها بفرستد تا ببینند درد مدیران چیست. این 

که پایتخت، تیم لیگ برتری نداشته باشد اصلا جالب نیست.
لیگ برتر از سال آینده به صورت پلی آف و رفت و برگشتی برگزار می شود. 

ارزیابی شما از این تصمیم چیست؟
ایده بسیار خوبی است. در ایتالیا هم که بازی می کردم، هشت تیم نخست جدول به پلی آف 
می رفتند و تیم اول با هشتم، دوم با هفتم و ... با یکدیگر بازی می کردند. وقتی تعداد بازی ها 
بیشتر شود، فوتسال پیشرفت می کند. حتی تیم هشتم هم می تواند شانس صعود داشته باشد 
و تا آخرین لحظه، انگیزه خواهد داشت. همچنین رفت و برگشتی بودن بازی ها، جذابیت آن 
را نیز افزایش می دهد. از طرفی هم هزینه باشگاه ها زیادتر می شود. بنابراین قبل از تصویب باید 

ابتدا اجازه ندهند تیم های خوب منحل شوند.
موضوع برداشت مبلغ هنگفت از سوی فدراسیون فوتبال از حساب کمیته 

فوتسال را شنیده اید؟
دقیقا نمی دانم چه اتفاقی افتاده است اما از گذشته اتفاقات این چنینی زیادی افتاده است. به 
عنوان مثال تیمی در تورنمنت قهرمان می شد و درحالی که باید جایزه را بین بازیکنان تقسیم 
می کردند، نصفش را به بازیکنان داده و بقیه اش را خودشان برداشته اند! به هر حال وقتی پولی 
به سازمان لیگ می رسد که بخش اعظم آن از ورودی تیم ها است. باید برای ریال به ریالش 
برنامه ریزی کنند. این پول ها می تواند برای امکانات خرج شود و برای انگیزه دادن، به تیم های 

برتر لیگ جایزه بدهند.

وحید شمسایی: لیگ خوب باعث قهرمانی تیم ملی شد

پاداش بازیکنان را برای خودشان برمی داشتند!



5 علمی و سلامت 

بهترین مواد غذایی برای جلوگیری از
 ریزش موها

بیماری های خودایمنی، دیابت، کمبود ویتامین، استرس و حتی کمبود خواب، از 
اصلی ترین علل ریزش موها هستند. در سن ۵۰ سالگی، ۸۵ درصد از مردان به طور 
قابل ملاحظه ای موهای خود را از دست می دهند و زنان نیز از این مشکل معاف 
نیستند. تحقیقات نشان می دهد که امکان بازگشت موهای ریخته شده از طریق 
تغییرات در رژیم غذایی میسر است. شما می توانید قبل از شروع درمان های پزشکی ۷ 

ماده غذایی موثر در رشد مجدد موها و جلوگیری از ریزش مو را معرفی کنید:
میوه های حاوی ویتامین سی: بهتر است میوه  هایی را انتخاب کنید که حاوی 
ویتامین سی باشند چرا که از ریزش موهای شما جلوگیری می کنند. پرتقال، توت 
فرنگی، کیوی و طالبی جزء این میوه  ها هستند. ویتامین سی به عنوان آنتی  اکسیدان 
از پوست و مو محافظت می  کند. این ویتامین همچنین برای جذب آهن، ماده  دیگری 

که برای جلوگیری از ریزش موها ضروری است، لازم است.
میگو: میگو و دیگر مواد غذایی حاوی زینک برای جلوگیری از ریزش مو ضروری 
است. البته جذب زینک بیش از حد نیز موجب ریزش موها می شود زیرا میزان 
تستوسترون تولیدی بدن را افزایش می  دهد. میزان زینکی میزان نیاز روزانه به زینک 
۱۱ میلی  گرم است. اگر به این میزان استفاده شود از ریزش موها جلوگیری می  شود.

تخم  مرغ: اگر گیاه  خوار هستید و به دنبال غذاهایی پروتئین  دار برای تقویت 
موهایتان هستید، تخم  مرغ و محصولات لبنی حاوی منابع غذایی کافی برای موهای 

شما هستند. به دنبال مواد لبنی کم چرب مانند شیر و ماست کم چرب باشید.
ماهی سالمون: شما برای تقویت موهای موجود رشد رشته های جدید نیاز به 
دریافت پروتئین کافی دارید. پروتئین برای تولید کراتین که جزء کلیدی ساختار مو 
است، ضروری است. یک انتخاب هوشمندانه می تواند مصرف پروتئین های دریایی 

مانند ماهی باشد آنهم به لطف وجود اسیدهای چرب امگا ۳ و ویتامینها.
عسل: مصرف عسل چه به صورت خوراکی و چه به عنوان یک درمان موضعی، می 
تواند نازک شدن موها را بهبود ببخشد. در مطالعات مشخص شده که بیماران مبتلا 
به درماتیت سبورئیک که پوسته پوسته شدن، خارش و از دست دادن مو را تجربه 
می کنند، استفاده از مخلوط آب و عس برای ۴ بار در هفته منجر به بهبود ریزش مو 

خواهد شد.
آجیل و دانه ها: بادام، پسته و دیگر انواع آجیل برای جلوگیری از ریزش موهای شما 
مفید است. نه تنها حاوی امگا سه هستند بلکه حاوی مقدار زیادی زینک هستند که 
برای موهای شما مفید است. علاوه بر این، آجیل باعث درخشندگی و ضخامت بیشتر 
موها می شود و سرشار از سلنیوم است. )سلنیوم نوعی ماده معدنی مهم برای سلامت 

پوست سر است(.
اسفناج: مطالعات نشان داده که زنان مبتلا به ریزش مو، دارای سطوح پایین تر آهن 
و ویتامینDهستند. در این میان غذاهای غنی از آهن و ویتامین ث مانند اسفناج برای 
پیشگیری از مو بسیار مفید است. اسفناج برای تولید سبوم ضروری است. سبوم یک 
نوع ماده چرب است که از طریق غده های مو ترشح می  شود و در واقع نوعی نرم  کننده 

طبیعی موی سر محسوب می شود.

همه افراد مبتلا به کبد چرب چاق نیستند 

تشدید عارضه کبد چرب با کاهش وزن ناگهانی
فوق تخصص گوارش و کبد گفت: ۵ تا ۷ درصد کاهش وزن در ۶ تا ۱۲ ماه، کبد 

چرب را اصلاح می کند، کاهش وزن نباید از ۳ تا ۴ کیلوگرم در ماه بیشتر باشد.
محمدجواد احسانی، فوق تخصص گوارش و کبد به عواملی که سلامت کبد را 
به خطر می اندازد، اشاره و بیان کرد: برخی بیماری ها مختص کبد است. کبد در 
جریان برخی بیماری های عمومی تحت تاثیر قرار می گیرد. اگر میزان چربی ها یا 
تری گلیسیرید درکبد حداقل ۵درصد باشد،کبد چرب اطلاق می شود. وی با بیان 
اینکه بیشترین تئوری مقاومت به انسولین است، ادامه داد: وقتی سوخت و ساز چربی 
در کبد مختل شود، کبد چرب ایجاد می شود. علت مقاومت به انسولین، وزن بالا، 
بی تحرکی، تری گلیسیرید بالا، افزایش سایز دورکمر و کاهش اچ ـ دی ـ ال خون 
است. این فوق تخصص گوارش و کبد با تاکید بر اینکه مقاومت به انسولین باعث 
می شود چربی ای که باید از خون خارج شود در کبد ذخیره شود. به دنبال این قضیه، 
پدیده التهاب در کبد ایجاد می شود، افزود: اگر فرد درمان نشود به دنبال التهاب و 
تجمع سلول های التهابی فیبروز ایجاد می شود. اینجاست که کبد آسیب می بیند و 
نهایتا ممکن است فرد به سرطان مبتلا شود. بنابراین پرهیز از چاقی، انجام ورزش و 
تحرک بدنی و اصلاح شیوه زندگی به افراد توصیه می شود. وی با بیان اینکه حدود 
۷ الی ۸ درصد افراد مبتلا به کبد چرب چاق نیستند.، گفت: ورزش منظم روزانه که 
حداقل نیم ساعت در روز باشد مفید است . پیاده روی باید تند باشد، طوری که فرد 
تعریق داشته باشد و ضربان قلب او افزایش یابد. پیاده روی معمول گرچه موثر است، 
اما کافی نیست. احسانی تصریح کرد: برای افراد مشکوک به کبد چرب انجام یک سری 
آزمایش تجویز می شود مثل قند خون، چربی خون، شمارش گلبول قرمز و سفید، 
شمارش پلاکت و بررسی آنزیم های کبد. اگر قند خون بالاست، درمان می شود . اگر 
چربی خون بالا باشد قابل درمان است . کسی که آنزیم های کبدی اش بالاست احتمال 
خطر بیشتر از زمانی است که آنزیم ها بالا نیست. البته اگر آنزیم ها نرمال است هم نباید 
بیماری را رها کرد. در این افراد کاهش وزن باید تدریجی و مداوم باشد. اصلاح  کبد 
چرب با کاهش۷ درصدی وزن از ۶ تا ۱۲ ماه  وی با بیان اینکه کاهش وزن ناگهانی 
کبد چرب را تشدید می کند، ادامه داد: حداکثر ۵ تا ۷ درصد کاهش وزن طی شش تا 
۱۲ ماه، کبد چرب را اصلاح می کند. حداکثر کاهش وزن نباید از سه تا چهار کیلوگرم 
در ماه بیشتر باشد.کاهش وزن سریع را نمی توان حفظ کرد و اثر عکس هم دارد. در 
برخی افراد در شرایطی نمونه  برداری از کبد لازم است . گاه نیاز به سونوگرافی احساس 
می شود. این فوق تخصص گوارش و کبد، بهترین روش تشخیصی برای میزان آسیب 
کبد، را نمونه برداری دانست و افزود: انجام ام.آر.آی در برخی افراد که در معرض خطر 
پیشرفت هستند، می تواند جایگزین نمونه برداری شود. وی در خصوص تاثیر مصرف 
سیر، روغن گیاهی و استفاده از طب سنتی در درمان کبد چرب تاکید کرد: مصرف 
سیر، روغن گیاهی و استفاده از طب سنتی کمک کننده است؛ اما تا به حال دارویی که 
۱۰۰درصد موثر باشد، شناخته نشده است. احسانی در پاسخ به این پرسش که آیا 
ویتامین E در درمان کبد چرب مفید است ؟، اظهارداشت: بله؛ اما شرایط خاص برای 
مصرف آن وجود دارد؛ این که نمونه برداری از کبد انجام شده، بیماری پیشرفته باشد 

و فرد نیز دیابت نداشته باشد . در این صورت فقط با تجویز پزشک باید مصرف شود.

یک متخصص دندانپزشکی کودکان مطرح کرد

راهکارهای کاهش ترس کودکان از دندانپزشک
متخصص دندانپزشکی کودکان گفت: استرس و اضطراب در مراجعه به دندانپزشک 
ندهند.  انتقال  کودکانشان  به  را  ترس  تا  شود  خارج  والدین  خود  ذهن  از  باید 
غلامحسین رمضانی، متخصص دندانپزشکی کودکان در خصوص چگونگی خارج 
کردن استرس و اضطراب از ذهن کودکان در مراجعه به دندانپزشک، افزود: اولین 
نکته این است که استرس و اضطراب در مراجعه به دندانپزشک باید از ذهن خود 
والدین خارج شود. بدین معنی که، درد را که خودشان تجربه کرده اند به کودکانشان 
انتقال ندهند. رمضانی، در ادامه بیان کرد: تحقیقات نشان داده است میزان ترس 
افرادی که ترس از دندانپزشک دارند قطعا در زندگیشان نسبت به افرادی که این 
ترس را ندارند خیلی بیشتر است. باید این ترس را از ذهن آنها خارج کنیم. وی ادامه 
داد: عواملی مثل دیدن، شنیدن، تجربیات بد، تحقیرها و تمسخرهایی را که ممکن 
است صورت بگیرد باید از ذهن کودکان خارج کنیم. در صورت صلاحدید پزشک، 
کودک باید حتما تنها در اتاق باشد تا دندانپزشک بتواند با کودک ارتباط برقرار 
کند. این متخصص دندانپزشک کودکان در پایان اظهار داشت: اصطلاحاتی که ایجاد 
استرس می کنند مثل چرخ کردن، کشیدن، آمپول و این گونه موارد را در زمانی که 
در کنار کودکانید بیان نکنید و هیچ قولی از طرف دندانپزشک به آنها ندهید؛ این 

مراقبت ها باعث می شود استرس کودک کاهش پیدا کند.

برای مقابله با بیماری قلبی ماست بخورید
بررسی ها نشان می دهد مصرف زیاد ماست می تواند خطر بیماری های قلبی - 
عروقی را در مبتلایان به فشار خون بالا کاهش دهد. به گزارش ایسنا، به گفته 
پزشکان بررسی های آزمایشگاهی که پیش از این انجام شده حاکی از تاثیرات 
مفید مصرف لبنیات روی سلامت قلب - عروق است. در این بررسی جدید آمده 
است مصرف ماست به تنهایی یا در کنار رژیم غذایی سرشار از میوه های فیبردار، 
متخصصان  بررسی  این  است.در  مفید  قلب  برای سلامت  غلات  و  سبزیجات 
آمریکایی به مطالعه روی ۵۵ هزار زن ۳۰ تا ۵۵ ساله مبتلا به فشار خون بالا و ۱۸ 
هزار مرد ۴۰ تا ۷۵ ساله پرداختند. همچنین از شرکت کنندگان درخواست شد 
به پرسش هایی در مورد میزان مصرف مواد لبنی پاسخ دهند.آنها مشاهده کردند 
مصرف بالای ماست با کاهش ۳۰ درصدی خطر سکته قلبی در زنان همراه است. 
همچنین مصرف این ماده لبنی خطر سکته قلبی را در مردان ۱۹ درصد کاهش 
می دهد. به گزارش NDTV، متخصصان همچنین نتیجه گیری کردند مصرف 
بالای ماست در کنار رژیم غذایی سالم برای قلب با کاهش خطر بیماری های قلبی 

- عروقی برای مادران و زنان همراه است.

برای کاهش وزن باید روزانه حدود ۲۰۰ کالری از برنامه خود حذف کنید. اما سعی کنید 
به اندازه کافی پروتئین و فیبر نیز دریافت کنید که احساس سیری داشته باشید.

از کیلو های اضافی پیشگیری کنید
این یک واقعیت است که زمانها و اتفاقاتی در طول زندگی وجود دارد ) ازدواج، بچه 
دار شدن، دوران یائسگی ( که ناگهان میبینید کیلو های اضافی از ناکجا آباد می آیند و 
انگار خود را به بدن میچسبانند! سوزان آلبرز، متخص تغذیه و نویسنده ی کتاب ” اما من 
مستحق آن شکلاتم ” میگوید: انتقال دهنده گان زندگی، یعنی بچه دار شدن و رسیدن به 
دوران یائسگی بیشترین تاثیر را در وزن زنان ایجاد میکند، اما با برنامه ریختن و آماده شدن 
برای این دوران میتوانید وزن مناسب را حفظ کرد. از متخصصان و حرفه ای ها خواستیم 
تجربیات خود را برای کنترل و یا حتی کم کردن وزن در این دوران در اختیار ما قرار دهند.

تله چاقی: ازدواج: وزنتان بالاتر رفته؟ ازدواج امری شایسته است اما برای بعضی خانمها 
با اضافه شدن وزن همراه است. دیوید کریش مربی خصوصی ورزش میگوید: از هر ۱۰ 
مراجع کننده ام ۶ نفر با اضافه وزن از ماه عسل بازمیگردند. افرادی که تازه ازدواج کرده 
اند طی پنج سال اول ازدواج ممکن است ۳ تا ۶ کیلو وزن اضافه کنند، و بیشتر این اضافه 
وزن در اولین سال ازدواج اتفاق می افتد. زوج ها بعد از ازدواج مانند آینه عادات تغذیه ای 
یکدیگر را بازتاب میکنند. ممکن است بدون اینکه حتی متوجه شوید کالری به کالری 

مانند همسر خود غذا بخورید.
وعده ها را تعیین کنید : خانمها وقتی با همسر خود غذا میخورند میل بیشتری پیدا 
میکنند. شاید قبلا فرصت کمتری برای غذا خوردن با هم پیدا میکردید اما بعد از ازدواج 
بارها و بارها این اتفاق تکرار میشود و مشخص است که کالری های اضافه نیز بیشتر 
میشود. برای وعده ها قانون بگذارید، مثلا کربوهیدرات باید به اندازه یک مشت باشد، 
پروتئین به اندازه کف دست، چربی سالم به اندازه یک قاشق چای خوری، و باقی بشقاب 
را هم با سبزیجات غیر نشاسته ای مانند بروکلی، گل کلم، و یا لوبیا سبز پر کنید. بله کف 

دست شوهرتان بزرگتر است و غذای بیشتری هم میخورد!
وعده ها را خراب نکنید: چون میخواهید وزن خود را متناسب نگه دارید لازم نیست 
از غذاهایی که دوست دارید چشم پوشی کنید. در طول هفته گاهی غذای مورد علاقه 
خود و گاهی غذای مورد علاقه همسرتان را آماده کنید و در کنار هم از آن لذت ببرید، 
فقط کافیست مواظب حجم غذایی که استفاده میکنید باشید. اولین چیزی که مهم است 
حفظ رابطه ی محبت آمیز دو زوج است، وقتی باعث خوشحالی یکدیگر میشوید همراه 

شدن با هم برای داشتن وزنی سالم آسانتر نیز میشود.
تله چاقی: تعطیلات: با توجه به نتایج تحقیقات مجله ی پزشکی انگلستان، بیشتر افراد 
در تعطیلات سال نو مقداری وزن اضافه میکنند، برای بعضی که خیلی زیاده روی میکنند 
کاملا تغییر مشهود است اما بیشتر افراد مقدار کمی وزن اضافه میکنند و این اضافه شدن 

وزن سال به سال بیشتر میشود تا اینکه فرد میبیند حسابی اضافه وزن پیدا کرده است.
بیشتر عرق بریزید: کریش مربی ورزش میگوید: بعضی از مراجعین قبل از تعطیلات 
میخواهند مقداری وزن کم کنند، من هم شدت ورزش آنها را با ورزشهایی مانند طناب 
زدن، و انواع اسکات بالا میبرم. جشن گرفتن سال نو باعث بالا رفتن وزن نمیشود این 

غذاها هستند که شما را چاق میکنند. سعی کنید با برنامه ریزی وارد تعطیلات شوید تا 
هم در طول تعطیلات به شما خوش بگذرد و هم بعد از آن با خاطره اش خوش باشید!

تله چاقی: بچه دار شدن: یک واقعیت: بر اساس تحقیقات ژورنال طب پیشگیری 
آمریکا، خانمی که پس از ازدواج بچه دار میشود در طول ۱۰ سال حدود ۹ کیلو وزن اضافه 
میکند. همچنین خانمها پس از به دنیا آوردن بچه در طول زندگی ۷% بیشتر در خطر 
چاقی قرار دارند. این یعنی بعد از بدنیا آوردن ۳ بچه ۲۱% در خطر چاقی قرار میگیرید. 
تغییرات هورمونی کمک نمیکند: بارداری تولید انسولین و تجمع چربی را افزایش میدهد. 

اما میتوانید این قرانین را بشکنید.
بخورید: بعضی خانمهای بچه دار انقدر به تغذیه فرزند خود فکر میکنند که یادشان 
میرود خودشان هم باید غذا بخورند، هر سه ساعت باید چیزی بخورید وگرنه در وعده های 
اصلی یا جایی دیگر پرخوری خواهید کرد و همین باعث بالا رفتن وزنتان میشود. غذای 
خودتان را بخورید! از غذای کودک خود نخورید یا کل غذا را به او بدهید یا با غذا تنهایش 
بگذارید او خودش میداند کی سیر میشود. برای میان وعده از غذاهایی استفاده کنید که 

به سادگی آماده میشوند و در کنار فرزند خود از غذا لذت ببرید.
به سوزاندن ادامه دهید: شیردادن به کودک میتواند روزانه بیش از ۳۰۰ کالری 
بسوزاند، اما نباید به همین بسنده کنید. برای بازگرداندن بدن خود به حالت اول باید مرتب 

ورزش کنید و بنامه ی غذایی درستی را پیش بگیرید.
تله چاقی: دوران یائسگی: به دوران یائسگی و چالش بر انگیز ترین تله ی چاقی 
خوش آمدید. خانمها در طول هشت سال پس از یائسگی تقریبا ۵ کیلو وزن اضافه 
میکنند. همچنین چربی سوز شدن احتمالا به خاطر کاهش استروژن ۳۲% افت خواهد 
داشت. تقریبا روزانه ۱۵۰ تا ۲۵۰ کالری کمتر میسوزانید. اما میتوانید جلوی اضافه شدن 

وزن را بگیرید.
کنترلش کنید: برای کاهش وزن باید روزانه حدود ۲۰۰ کالری از برنامه خود حذف 
کنید. اما سعی کنید به اندازه کافی پروتئین و فیبر نیز دریافت کنید که احساس سیری 
داشته باشید. فراموش نکنید برنامه ای کم چرب داشته باشید چون بدنتان مانند گذشته 
نمیتواند چربی ها را بسوزاند. به لطف گر گرفتگی و دیگر نشانه های یائسگی هورمون 
های استرس مانند کورتیزول افزایش پیدا میکنند که باعث میشود دلتان غذاهای شیرین 
بخواهد. با خوردن این غذاها چربی شکمی پیدا خواهید کرد. بهترین کار برای تعدیل 

هورمون های استرس این است که به اندازه ی کافی بخوابید.
عضله بسازید: دوست ندارید غذایتان کم شود؟ سعی کنید عضله بسازید، بهتر است 
قبل از رسیدن به این دوران عضله سازی را شروع کنید، اگر هیچ کاری نکنید کم 
کم عضله ها جای خود را به چربی خواهند داد، که با این اتفاق سرعت سوخت و ساز 
بدنتان کمتر نیز میشود. برای تقویت و نگهداری از عضلات و استخوان ها سعی کنید 
در هفته ۴۰ دقیقه ورزش قدرتی انجام دهید. در دیگر روزها نیز سعی کنید روزانه ۳۰ 
دقیقه ورزش هوازی مانند پیاده روی یا رقص انجام دهید. با این فرمول ساده – ورزش 
قدرتی در کنار ورزش هوازی – به راحتی میتوانید تغییرات این دوران را به نفع خود 

کنترل کنید.

 

محققان دستگاهی ساخته اند که از نوسانات دمای 
حقیقت  در  دستگاه  این  کند.  می  تولید  برق  هوا 

تغییرات دما را به الکتریسیته تبدیل می کند.
مهندسان دانشگاه MIT به تازگی دستگاه کوچکی 
ساخته اند که می تواند انرژی ناشی از تغییر دمای هوا 
را جذب کند. دستگاه مذکور »رزوناتور حرارتی« نام 

گرفته است. دستگاه مذکور با استفاده از نوسان دما 
هوا در چرخه روز و شب انرژی تولید می کند. به این 
ترتیب رزوناتور حرارتی یک منبع قدرت بلندمدت در 
اختیار دارد که برای سیستم های عملیاتی دور از مرکز  

بسیار کارآمد است.
از مولفان اصلی تحقیق می  آنتون کوتریل یکی 

و  افتند  می  اتفاق  جا  همه  در  دما  نوسانات  گوید: 
یک منبع دست نخورده انرژی به حساب می آیند. 
ما دستگاهی ساخته ایم که از این نوسانات استفاده 
می کند. این دستگاه در حقیقت تغییرات دما را به 

الکتریسیته تبدیل می کند.
رزوناتورهای حرارتی برخلاف پنل های خورشیدی 
نیازمند نور مستقیم خورشید نیستند. به عبارت دیگر 
در سایه نیز برق تولید می کنند. همچنین برخلاف 
توربین های بادی تحت  تاثیر شرایط غیرقابل پیش 

بینی باد نیستند.
با این وجود دستگاه های مذکور انرژی زیادی تولید 
نمی کنند. برق تولیدی آنها به حدی است که انرژی 
مورد نیاز برای فعال کردن حسگرهای مختلف در 

میدان عملیاتی را دارد.
 این دستگاه همچنین به حفظ محیط زیست کمک 
مواد گرمایی  به وسیله  رزوناتور حرارتی  می کند.  
قدرتمند فعال می شود. این مواد گرمای محیط را به 
طور موثر منتقل می کنند و رساناهای قدرتمند گرما 

هستند که قابلیت ذخیره آن را نیز دارند.

پیش بینی خطر حمله قلبی با کمک هوش مصنوعیدستگاهی که از هوا برق تولید می کند
یکی از زیرمجموعه های شرکت آلفابت قصد دارد با کمک هوش مصنوعی و اسکن چشم 

افراد، خطر بیماری قلبی را در آنان پیش بینی کند.
شرکت Verily شاخه علوم پزشکی شرکت آلفابت، اعلام کرده پروژه های مختلفی را 

درست اجرا دارد.
درهمین راستا دانشمندان این شرکت تصمیم دارند خطر حمله قلبی را با بررسی اسکن 

چشمان بیمار و هوش مصنوعی بررسی کنند.
در این روش یک الگوریتم هوش مصنوعی اسکن های چشم بیماران را بررسی می کند 
و می تواند عواملی که خطر حمله قلبی را در بر دارد مانند سن، جنسیت و فشار خون را 
بسنجد. این روند در مقایسه با آزمایش خون روشی سریعتر و آسانتر  است و جالب آنکه 

همان میزان دقت را دارد.
البته این تحقیق محدودیت هایی نیز داشته است. به عنوان مثال در تحقیق انجام شده 
تصاویر چشم  افراد با ۴۵ درجه زاویه دید بررسی شد.  دانشمندان معتقدند پژوهش های 
بیشتر نشان می دهد برای استفاده از این روش باید از تصاویر بزرگتری استفاده شود یا خیر. 

همچنین به  مخزن اطلاعات بزرگتری برای آموزش سیستم یادگیری عمیق نیاز است.

میدان دید 320 درجه با یک کلاه ایمنی هوشمند
یک شرکت استرالیایی به نام "سایکل ویژن" )Cyclevision(، از کلاه ایمنی ورزشی خود 

بنام "اجِ")Edge( که مجهز به دوربین های جلو و عقب است، رونمایی کرد.
یک کمپانی استرالیایی به نام "سایکل ویژن" )Cyclevision(، از کلاه ایمنی ورزشی خود 
بنام "اجِ" )Edge( مجهز به دوربین های جلو وعقب که برای جلوگیری از خطرات هنگام 

دوچرخه سواری تعبیه شده است، رونمایی کرد.
هر دو دوربین تعبیه شده در کلاه ایمنی اجِ تصاویر اچ دی با وضوح بالا و با  فرکانس 
۳۰ فریم در ثانیه می گیرند و هر لنز واید می تواند تا زاویه ۱۶۰ درجه را تصویر بگیرد و 
روی هم میدان دید ۳۲۰ درجه ای را در اختیار کاربر بگذارند. فیلم در دو فلش مموری ۳۲ 
گیگابایتی ذخیره می شود که این تیم می گوید این حجم برای ذخیره حدود چهار ساعت 
ویدئو کافی است. همانطور که حافظه پر می شود، کلاه به طور خودکار فیلم های قبلی گرفته 
شده را حذف می کند.  فیلم های حافظه داخلی دوربین کلاه ایمنی می توانند از طریق پورت 
میکرو USB به کامپیوتر منتقل شوند. "راب آسکر" )Rob Asker( طراح کلاه ایمنی اج 
شرکت "سایکل ویژن" می گوید: پس از چندین حادثه که در دوچرخه سواری برایم رخ 
داد، این ایده به ذهنم آمد. کلاه ایمنی اجِ همچنین می تواند از طریق وای فای و یک برنامه 

به دستگاه هایی با سیستم عامل   آی .اُ .اِس و اندروید متصل شود.

پیش بینی بیماری قلبی با اسکن چشم
هوش مصنوعی گوگل می تواند با اسکن کردن چشم فرد، احتمال وقوع بیماری قلبی را 
پیش بینی کند. هوش مصنوعی شرکت گوگل با اسکن کردن چشم افراد می تواند بیماری 
قلبی را در آنها پیش بینی کند. دقت این روش با آزمایش خون برابری می کند و بسیار 
کمتر تهاجمی است. شرکت علمی-پزشکی "الفبت")Alphabet( طیف وسیعی از پروژه ها 
را از توسعه ساعت های هوشمند ساخته شده برای مطالعات پزشکی گرفته تا تولید انبوه 
پشه های آلوده برای محدود کردن جمعیت آنها، اعلام کرده است. دانشمندان این بخش 
اکنون تلاش جدیدی دارند؛ ارزیابی خطر ابتلا به بیماری های قلبی با نگاه کردن به چشم 
بیماران. محققان روش خود را این گونه توضیح دادند: یک الگوریتم هوش مصنوعی اسکن 
چشم را ارزیابی می کند و پس از پالایش مدل آن با یادگیری ماشین می تواند عوامل ابتلا به 
بیماری قلبی عروقی مانند سن، جنس و فشار خون را پیش بینی کند. این الگوریتم می تواند 
تجزیه و تحلیل ساده تر و سریعتر را با همان دقت آزمایش خون فراهم کند. این مطالعه 
بدون محدودیت نیست، به این دلیل که فقط تصاویر چشم را با میدان دید ۴۵ درجه 
بررسی می کند. تحقیقات بیشتر، این که آیا مدل باید برای عکس های بزرگتر یا کوچکتر 
تنظیم شود یا خیر را حل خواهد کرد و مجموعه داده های بیشتر از آنچه محققان استفاده 
می کنند، برای یادگیری عمیق مناسب تر خواهد بود. به عبارت دیگر، این روش هنوز برای 
آزمایش بالینی آماده نیست، اما این آغاز امیدوارکننده ای برای ارزیابی غیرتهاجمی سلامت 

قلب و عروق است.

از فواید برنج قهوه ای 
برنج قهوه ای نه تنها می تواند به خلاص شدن از چربی شکمی کمک کند، بلکه 

عملکرد خوب و درست شریانی را نیز حفظ می کند. 
در سال ۲۰۱۲، یک متاآنالیز نشان داد که مصرف برنج سفید با ابتلا به بیماری 
دیابت، به ویژه در کشورهای آسیایی مرتبط است. حتی در آمریکا، که مصرف برنج 
چندان زیاد نیست، مشخص شد که مصرف منظم برنج سفید با خطر بیشتر ابتلا 
به دیابت نوع ۲ مرتبط بوده است، در شرایطی که مصرف برنج قهوه ای با کاهش 
خطر پیوند خورده بود. این نتایج پس از کنترل عوامل سبک زندگی و رژیم غذایی 
مانند سیگار کشیدن، ورزش کردن و مصرف گوشت قرمز، میوه و سبزیجات شکل 
گرفته بود. پژوهشگران این گونه نتیجه گیری کردند که حتی جایگزینی یک سوم 
برنج سفید مصرفی روزانه با مقدار مشابه از برنج قهوه ای ممکن است خطر ابتلا به 

دیابت را به میزان ۱۶ درصد کاهش دهد.
از زمان انتشار این تجزیه و تحلیل در سال ۲۰۱۲، مطالعه ای دیگر در اسپانیا 
انجام شد و نشان داد که مصرف برنج سفید با کاهش خطر ابتلا به دیابت مرتبط 
بوده است. با این وجود، در مقایسه با موارد دیگر این مطالعه ای کوچک با حضور 

چند صد شرکت کننده و نه چند صد هزار نفر بود.
در اسپانیا، برنج به طور معمول در تهیه پائلا استفاده می شود که اغلب با ادویه 
زعفران آماده می شود و پژوهش انجام شده نیز به این نکته اشاره داشت که این 
ماده غذایی ممکن است دارای خواص درمانی بالقوه در برابر دیابت باشد. افزون بر 
این، لوبیا نیز یکی دیگر از مواد غذایی پر مصرف به همراه برنج در اسپانیا است که 
به نظر می رسد از ویژگی های ضد دیابت سود می برد. در نتیجه، می توان دریافت 
که استنباط روابط علت و معلولی از جمعیت حاضر در این مطالعه تا چه اندازه 

دشوار است، زیرا نمی توانیم بر همه چیز کنترل داشته باشیم.
اما پژوهشگران به تازگی مطالعه ای را با حضور زنان دارای اضافه وزن انجام 
داده و به طور تصادفی آنها را به دو گروه تقسیم کردند. یک گروه رژیم غذایی 
کاهش وزن به همراه یک فنجان برنج سفید پخته در روز را دنبال کرده و گروه 
دیگر همان رژیم غذایی به همراه یک فنجان برنج قهوه ای پخته در روز را 

مصرف می کردند.
پس از شش هفته، اعضای دو گروه جابجا شدند و گروه برنج سفید مصرف برنج 
قهوه ای را آغاز کرده و بالعکس. در همین راستا، پژوهشگران دریافتند زمانی که 
شرکت کنندگان برنج قهوه ای مصرف می کنند به طور قابل توجهی کاهش وزن 
بیشتر، به ویژه در ناحیه دور کمر و کفل ها، فشار خون پایین تر و التهاب کمتری 

را تجربه می کنند.
پژوهشگران اثراتی مشابه را برای افراد مبتلا به پیش دیابت مشاهده کردند و 
مصرف برنج قهوه ای به جای برنج سفید به کاهش وزن بیشتر، کاهش بیشتر اندازه 

دور کمر، و سطوح فشار خون بهتر منتج شد.
برنج قهوه ای نه تنها می تواند به خلاص شدن از چربی شکمی کمک کند، 
بلکه عملکرد خوب و درست شریانی را نیز حفظ می کند. قند خون بالا می تواند 
شریان های انسان را سفت و سخت سازد و توانایی آنها در کسب آرامش را بدون 
در نظر گرفتن این که به دیابت یا پیش دیابت مبتلا باشید یا فردی سالم محسوب 

شوید، کاهش دهد.
مصرف برنج قهوه ای در مقایسه با برنج سفید می تواند به کاهش قند خون 
کمک کند. از این رو، مصرف برنج قهوه ای به جای برنج سفید به حفظ عملکرد 
درست شریان ها کمک می کند. بررسی های صورت گرفته نشان داده اند که 
یک ساعت پس از مصرف یک فنجان برنج سفید پخته عملکرد شریانی در 
افراد مبتلا به سندرم متابولیک افت می کند، اما این مساله برای برنج قهوه ای 

صادق نیست.
به رغم تمام فواید برنج قهوه ای، آسیایی ها اغلب برنج سفید را ترجیح می دهند، 
زیرا آن را نرم تر و خوشمزه تر از برنج قهوه ای می دانند. اما طی یک مطالعه با حضور 
گروهی از افراد بزرگسال چینی، پژوهشگران دریافتند افراد کمی زحمت امتحان 
کردن برنج قهوه ای را به خود داده اند. پیش از مصرف برنج قهوه ای بیشتر شرکت 
کنندگان بر این باور بودند که برنج سفید از نظر مزه و کیفیت بهتر از برنج قهوه 
ای است. اما پس از خوردن یک وعده کوچک و چشیدن مزه برنج قهوه ای، بیشتر 

آنها نظر خود را تغییر دادند.

محققان ماده ای ساخته اند که انعطاف پذیری لاستیک را دارد اما در مقابل فشار 
به سختی فولاد می شود.

لاستیک و فلز معمولا از لحاظ سختی در نقطه مقابل یکدیگر قرار دارند. اما به 
تازگی محققان دانشگاه ایالتی آیوا ماده ترکیبی جدیدی ساخته اند که می تواند 
مانند لاستیک انعطاف پذیر باشد و پس از خم یا فشرده شدن به سختی فولاد شود.
محققان برای ساخت این ماده از روشی استفاده کردند که به فلزات اجازه می دهد 

در دمای پایین تر)از  نقطه جامدشدن(، در حالت مایع بمانند.
 برای این منظور نخست قطره ای از فلز ذوب شده در اکسیژن ریخته شد و 
نوعی پوسته اکسیده دور ماده ترکیبی تشکیل شد تا در وضعیت مایع بماند.  این 
حباب های کوچک  از ماده گرم به آرامی با مواد الاستومر ترکیب می شوند. سپس 
هنگام خم شدن، فشرده شدن یا تحت فشار قرار گرفتن لاستیک، این حباب ها می 
شکنند.  فلز مایع در لاستیک جریان می یابد و سخت می شود. به این ترتیب نوعی 

مش فلزی درون لاستیک ایجاد می شود.
 محققان در آزمایشگاه متوجه شدند این ماده تا ۳۰۰ درصد سخت می شود  و 

به این ترتیب می تواند باری ۵۰ برابر وزن خود را تحمل کند.
میشل بارتلت یکی از محققان ارشد این تحقیق می گوید: دستگاهی که با این 
ماده ساخته شود می تواند زیر بار فشار معینی انعطاف پذیر باشد. اما اگر فشار ادامه 

یابد، الاستومر سخت می شود.

وقوع سکته مغزی معمولا تاثیرات بسیار شدیدی بر 
روی توانایی های روزمره انسان ها می گذارد و از جمله 
توانایی افراد برای صحبت و بلع غذا را مختل می کند.
امروزه از میکروفون برای حل این مشکل و کمک 
به تکلم افراد نجات یافته از سکته مغزی استفاده می 
شود. اما این میکروفون ها نمی توانند به خوبی صدای 
بیمار و صدای محیط اطراف را از یکدیگر تشخیص 
دهند و از همین رو مشکلاتی را برای بیماران ایجاد 

می کنند.
محققان دانشگاه نورت وسترن آمریکا برای کمک به 
کاهش این مشکلات حسگری را طراحی کرده اند که 

با نصب آن بر روی سطح بیرونی گلو می توان به درمان 
تدریجی مشکلات ناشی از سکته مغزی کمک کرد و 
به توانایی افراد برای بلع غذا و صحبت کردن به صورت 

عادی را به تدریج احیا کرد.
این حسگر بی سیم با ردگیری و بررسی نحوه لرزش 
تارهای صوتی انسان در زمان تکلم به سنجش میزان 
آسیب دیدگی آنها کمک می کند و پزشکان از این 
این  مورد  در  دقیقی  اطلاعات  به  توانند  طریق می 
موضوع و زمان مناسب برای مداخله به منظور حل 

مشکل یادشده دست یابند.
دقت این حسگرها بیشتر از میکروفون های عادی 

و  دوام  و  بوده  تر  راحت  آنها  از  استفاده  اما  نیست، 
موادی  از  استفاده  است.  بیشتر  نیز  ماندگاریشان 
آمدن  کش  و  شدن  خم  بالا  کشسانی  خاصیت  با 
حسگرهای مذکور را تسهیل کرده و این امر موجب 

می شود به گلوی افراد آسیبی نرسد.
ترکیب اطلاعات این حسگر با حسگرهای دیگری 
که برای کنترل وضعیت قلب، عضلات و شرایط خواب 
بیماران مبتلا به سکته مغزی به کار می روند باعث می 
شود که این افراد با سرعت بیشتری به وضعیت عادی 
بازگردند. البته استفاده از این حسگرها هنوز در مرحله 

آزمایشی است.

طبق گزارش های منتشر شده در کنگره جهانی موبایل از موبایلی با اندروید اورئو ۸ و 
۳۲گیگابایت حافظه داخلی رونمایی می شود که شبیه آیفون ایکس است.

 Zenfone۵ شرکت ایسوس تصمیم دارد در کنگره جهانی موبایل ۲۰۱۸ از موبایل
رونمایی کند. این در حالی است که یک هفته تا آغاز کنگره جهانی موبایل باقیمانده 
و بسیاری از شرکت های تولید کننده تصمیم دارند محصولات پرچمدار خود را در 
آن رونمایی کنند. درهمین راستا کارشناسان تخمین می زنند شرکت ایسوس نیز  
پرچمدار ۲۰۱۸ خود را رونمایی کند.  تصاویری از این موبایل در وب سایت های 
مختلف منتشر شده و با توجه به جزییات دستگاه به نظر می رسد ایسوس »زن فون۵« 

را در این رویداد رونمایی خواهد کرد. درهمین راستا وب سایت Giz China تصاویری 
از دستگاه جدید ایسوس با کد Z۰۱RD منتشر کرده است. این دستگاه مجهز به 
اسنپ دراگون SoC GPU   ،۸۴۵ آدرون، ۶ گیگابایت RAM، اندروید ۸ ارئو  و ۳۲ 
گیگابایت حافظه داخلی خواهد بود. نمایشگر آن نیز وضوح ۲۲۴۶در ۱۰۸۰ پیکسل 
دارد. به دلیل همین ویژگی ها در وب سایت چینی An Tu Tu رده بندی دستگاه 
های موبایل، ۲۳۸۱۲۹ امتیاز به دست آورده است.  تصویر دیگری از این موبایل نشان 
می دهد بخش جلویی این دستگاه شبیه آیفون ایکس است. همچنین با توجه به لبه 

های باریک صفحه موبایل احتمالا نمایشگر آن AMOLED است.

ماده ای با ویژگی های لاستیک و فولاد ساخته شد

درمان سکته مغزی با نصب حسگر بر روی گلو

رونمایی از موبایلی شبیه آیفون ایکس
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اجتماعی6

معاون آموزش حوزه های علمیه کشور  خبرداد

آغاز ثبت نام آزمون ورودی حوزه های علمیه 
معاون آموزش حوزه های علمیه کشور با اشاره به برگزاری آزمون ورودی حوزه های 
علمیه برادران در سال تحصیلی ۹۸-۹۷ در روز هفتم اردیبهشت ماه سال آینده گفت: 
 داوطلبان برای شرکت در این آزمون می توانند طی روزهای دوازده اسفندماه ۹۶ تا 

پانزدهم فروردین ماه ۹۷ برای ثبت نام اقدام کنند. 
حجت الاسلام مهدی رستم نژاد روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: 
این آزمون علاوه بر قم در۳۰ استان و ۴۹ حوزه امتحانی برگزار و نتایج آن در روز نوزدهم 
خردادماه سال آینده اعلام می شود و پذیرفته شدگان در آزمون کتبی باید مراحل دیگر 
پذیرش را نیز بگذرانند. وی با بیان این که آزمون پذیرش حوزه ها شامل ۲ نوع رسمی یا 
بلندمدت و سفیران هدایت است، افزود: در آزمون رسمی تمامی دارندگان مدرک پایه هشتم 
تحصیلی و در آزمون سفیران هدایت افراد دارای مدرک دیپلم و بالاتر از آن امکان شرکت 
دارند. وی ادامه داد: در دوره سفیران هدایت آموزش ها بر روی تربیت مبلغ متمرکز شده 
است و دوره بلند مدت نیز آموزش های مختلف و مرتبط با حوزه تا رسیدن به درجه اجتهاد 
را در بر می گیرد. وی با اشاره به این که برای هر یک از آزمون ها شرایط سنی خاصی مدنظر 
قرار گرفته شده است، افزود: تمامی علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر به پایگاه اطلاع 
رسانی معاونت آموزش حوزه های علمیه کشور به نشانی www.howzeh-qom.ir و یا به 
صورت حضوری به مدارس علمیه مراجعه کنند. رستم نژاد با اشاره به بیش از ۶۰۰ مدرسه 
علمیه در کشور، تعداد طلبه در حال تحصیل که دارای کارنامه فعال هستند را بین۴۰ تا ۴۵ 
هزار تن ذکر کرد و افزود: در سال تحصیلی جاری در بیش از۴۷۰ مدرسه علمیه از طلاب 
پذیرش به عمل آمد. معاون آموزش حوزه های علمیه با بیان این که در آزمون سال ۹۶ حدود 
۲۲ هزار تن شرکت کردند و ۷ هزار تن از آنها پذیرش شدند، گفت: پیش بینی ما این است 
برای آزمون سال ۹۷ نیز تقریبا همین تعداد شرکت کنند و یک سوم آنها موفق به ورود به 
حوزه های علمیه شوند.  وی در بخش دیگری از سخنان خود حداکثر سن شرکت در آزمون 
ورودی حوزه را ۱۸ سال عنوان کرد و افزود: افرادی که از شرایط سنی لازم برای شرکت در 
آزمون برخوردار نیستند، می توانند تا سه سطح حوزه را به صورت غیر حضوری فرابگیرند و 

برای کسب مدرک در آزمون مربوطه شرکت نمایند.

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم اعلام کرد 

عدم افزایش بهای بلیت سفرهای نوروزی
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از عدم افزایش 
بهای بلیت سفرهای نوروز ۹۷ ) ناوگان عمومی جاده ای ( خبرداد. حمید الاری اظهار 
داشت : به منظور ایجاد بستر مناسب وترویج فرهنگ انجام سفر برپایه برنامه ریزی ، پیش 
فروش بلیت سفرهای نوروز ۹۷ ) ناوگان عمومی جاده ای ( از ۱۷ بهمن ماه ، در دفاتر 
فروش و پایگاههای اینترنتی آغاز شده است. سالاری  افزود : با توجه به تمهیدات به عمل 
آمده جهت ارائه خدمات مناسب به مسافران نوروزی ، بهای بلیت ناوگان عمومی جاده ای 
هیچ گونه افزایشی ندارد وی در ادامه توضیح داد : این موضوع ) عدم افزایش بهای بلیت ( 
شامل تمامی ناوگان جاده ای من جمله اتوبوس ، مینی بوس و سواری می باشد سالاری 
خاطر نشان ساخت : از زمان اعلام آغاز پیش فروش بلیت سفرهای نوروزی ) ناوگان 
عمومی جاده ای ( بازرسان حوزه معاونت حمل ونقل این اداره کل ضمن رصد و نظارت بر 
نحوه ارائه خدمات موضوعه ، در صورت مشاهده هرنوع تخلف ) درخواست بهای بیشتر ( 
نسبت به تهیه گزارش و اعمال قانون مبادرت می ورزند  وی روند ارائه خدمات جهت پیش 
فروش بلیت سفرهای نوروزی را در دفاتر فروش و پایگاههای اینترنتی ، مناسب ارزیابی 
نمود و تصریح کرد : با وجود اینکه تمهیدات نظارتی بر سازوکارهای اجرایی طرح پیش 
فروش بلیت به نحو مطلوب به انجام وظیفه می پردازند اما در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف ) مرتبط با موضوع ( هموطنان گرامی میتوانند مراتب را از طریق شماره تلفنهای 
۳۶۶۴۴۰۳۵ و۰۹۱۶۹۱۵۳۶۳۹   به ناظران و بازرسان مربوطه اطلاع رسانی نمایند 
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم درخاتمه ضمن 
آرزوی آنکه سفرهای نوروز ۹۷ عاری از هر گونه حادثه ناگواری طی شود مطرح کرد : 
استفاده از ناوگان عمومی جهت انجام سفرهای برونشهری ) اعم از جاده ای و ریلی ( ضمن 
آنکه موجب کاهش هزینه ها ) به معنای عام ( میگردد ضریب ایمنی سفر را افزایش واز 

تعداد و شدت حوادث جاده ای به نحو چشمگیری می کاهد 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  اعلام کرد

پرداخت 4130 میلیارد ریال تسهیلات 
رونق تولید در قم 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در مرحله جدید پرداخت 
تسهیلات رونق تولید برای حمایت از تولید و اشتغال جوانان استان، از ابتدای سال جاری 
تا اواخر ماه بهمن، چهارهزار و ۱۳۰ میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید به ۵۴۷ واحد 

صنعتی و کشاورزی استان پرداخت شده است. 
محمود سیجانی افزود: این میزان پرداخت تسهیلات نسبت به مدت مشابه سال قبل با رشد 
صد درصدی مواجه بوده است و امیدواریم این روند تا پایان سال ادامه یابد. وی بیان کرد: از 
این میزان سه هزار و ۸۶۰ میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید به واحدهای صنعتی متقاضی 
و ۲۷۰ میلیارد ریال تسهیلات نیز به ۳۲۹ واحد کشاورزی پرداخت شد. وی ادامه داد: استان 
قم در مجموع پرداختی تسهیلات رونق تولید در جایگاه شانزدهم کشور و از نظر پرداخت 
تسهیلات رونق تولید در بخش صنعت در جایگاه سیزدهم قرار دارد. دبیر ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید استان قم گفت: سامانه بهین یاب برای پرداخت تسهیلات رونق تولید در 
بخش گردشگری باز است و فعالان این عرصه می توانند برای برخورداری از تسهیلات مورد 
نیاز خود در این سامانه ثبت نام کنند. وی بیان کرد: همچنین واحدهای صنفی استان نیز 
می توانند برای برخورداری از تسهیلات مربوط به بازسازی و نوسازی اصناف تولیدی که 
مصوب ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی است به سامانه »ایرانیان اصناف« مراجعه کنند. وی 
ابراز امیدواری کرد: با همکاری بانک های عامل، شاهد سرعت بخشیدن در روند پرداخت 

تسهیلات رونق تولید و در نتیجه آن حفظ و ارتقاء سطح تولید و اشتغال استان قم باشیم.

نایب رئیس اتاق بازرگانی استان قم :

زمینه حضور سرمایه  گذاران در قم مهیاست
غلامحسین الهیاری، نائب رئیس اتاق قم به تشریح مزیت های استان قم برای جذب 
سرمایه گذاری های داخلی وخارجی پرداخت. عضو هیات نمایندگان اتاق ایران با اشاره به 
وجود ۱۱شهرک صنعتی در استان قم، افزود: در حال حاضر ۲هزار و ۴۰۰ واحد صنعتی در 
این شهرک ها مشغول فعالیت هستند که برخی از آنها جزو پیشتازان صنعت خود محسوب 
می شوند. الهیاری تصریح کرد: قم در محل تلاقی محورهای شرق به غرب و شمال به جنوب 
قرار گرفته و با داشتن مزیت هایی مانند دسترسی به بازارهای منطقه و دسترسی آسان به 
انرژی می تواند گزینه مناسبی برای سرمایه گذاری های صنعتی باشد. به گفته او، منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان که به عنوان نخستین بندر خشک کشور معرفی شده یکی از بهترین 
گزینه های برای سرمایه گذاری صنعتی در کشور بوده و با توجه به معافیت های تعرفه ای و 
مالیاتی وضع شده برای آن می تواند شرایط مساعدی برای سرمایه گذاران فراهم کند. عضو 
هیات نمایندگان اتاق ایران اظهار کرد: ۶۰ درصد بازارهای مصرف صنایع فعال در منطقه 
سلفچگان در محدود ۲۰۰ کیلومتری این منطقه قرار گرفته که مزیت مهمی به شمار می رود.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم:

حمایت از سرمایه گذاران بخش گردشگری 
قم ضروری است

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم گفت: با توجه 
به ظرفیت های زائرپذیری در قم، حمایت از سرمایه گذار در ساخت پروژه های گردشگری 
ضروری است. مجید اخوان دوشنبه در سی و چهارمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در خصوص یکی از مصوبات شورا مبنی بر کاهش عوارض و تغییر نحوه پرداخت 
پروانه ساختمانی پیرامون یک پروژه ساخت هتل در قم عنوان کرد: باید موانع جدی در مسیر 
ساخت تاسیسات و پروژه های گردشگری رفع شود. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شهر قم افزود: با توجه به ظرفیت های زائرپذیری در شهر مقدس قم، حمایت از 
سرمایه گذار در ساخت پروژه های گردشگری ضروری است. وی تصریح کرد: همه مسئولان 
باید در این زمینه با سرمایه گذاری و افزایش ساخت و سازهای گردشگری تعاملات لازم 
را اتخاذ کنند. در ادامه یکی از اعضای شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: یکی از سیاست 
های شورا حمایت از سرمایه گذارانی است که در ساخت پروژه های گردشگری و زائرپذیری 
ورود پیدا می کنند. علیرضا احمدی خاطرنشان کرد: کاهش عوارض برای همه پروژه های 
گردشگری موجب تشویق سرمایه گذاران می شود و در این ارتباط تبعیض میان سرمایه 
گذاران معنایی ندارد. وی متذکر شد: در حمایت از کاهش عوارض پروژه های سرمایه گذاری 
در عرصه گردشگری تاکنون هیچ گونه تبعیضی روی نداده است و همواره با حمایت های 
قانونی پشتیبان سرمایه گذاران بوده ایم.عضو شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: در این ارتباط 

کمیته تطبیق نیز حق ورود به ماهیت مصوبات شورا را ندارد.

به همت اتاق بازرگانی قم صورت گرفت

برگزاری نمایشگاه توانمندی های صنعتی قم در 
اتاق بازرگانی ایران

نمایشگاه معرفی توانمندی های صنعتی و فرهنگی استان قم توسط اتاق بازرگانی قم در محل 
اتاق بازرگانی ایران برگزار شد .  به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی قم، رئیس اتاق بازرگانی 
استان قم هدف از برگزاری این نمایشگاه را نمایشی از  استعدادها و ظرفیت های استان قم در 
حوزه صنایع دستی،  صنایع غذایی )سوهان و شکلات( و معرفی فرصت های سرمایه گذاری 
به ویژه در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و شرکت شهرک های صنعتی استان برشمرد. 
ابوالفضل خاکی بیان کرد: در حاشیه این نمایشگاه تمبر یادبود معرفی توانمندی های استان قم 

توسط رؤسا و هیأت نمایندگان اتاق های بازرگانی سراسر کشور امضاء شد.

بررسی پرونده های حادثه ای؛

»از پلاسکو تا پرواز به آسمان ...«

زهرا میرزایی

در یکسال اخیر کشورمان حوادث تلخ و ناخوشایند زیادی را 
به خود دید؛ از قطار تبریز- مشهد، ریزش پلاسکو گرفته تا آتش 
گرفتن سانچی و در تازه ترین اتفاق سقوط هواپیمای تهران- 

یاسوج که مسافرانش به جای رسیدن به مقصد آسمانی شدند.
یکی از حوادث تلخ کشورمان که صبح روز یکشنبه -۲۹ بهمن 
ماه – رخ داد، »حادثه تلخ سقوط هواپیمای مسافربری تهران – 
یاسوج «با ۶۵ سرنشین در منطقه سمیرم- اصفهان بود که در 
این حادثه مسافران هواپیمای آسمان قبل از رسیدن به مقصد، 

آسمانی شدند.
با وقوع این حادثه، مقام معظم رهبری پیام تسلیتی صادر 
همچنین  کردند.  تاکید  حادثه  این  به  سریع  رسیدگی  بر  و 
رییس جمهوری نیز با صدور دستوری وزیر راه و شهرسازی را 
به عنوان مسوول رسیدگی به این سانحه تعیین کرد و از عباس 
آخوندی خواست ضمن مدیریت، پیگیری و انجام هماهنگی های 
لازم جهت خدمات امدادی، علل حادثه سقوط هواپیما را سریعا 

گزارش کند.
آیت الله آملی لاریجانی رئیس قوه قضاییه نیز از حجت الاسلام 
و المسلمین منتظری دادستان کل کشور خواست تا با تشکیل 
کمیته ای علت وقوع حادثه را بررسی و نسبت به برخورد قانونی 

با مقصرین اقدام کند.
بر همین اساس دادستان کل کشور نیز از محمدجواد حشمتی 
معاون حقوق عمومی خواست تا با تشکیل کارگروهی علت 

حادثه را بررسی نماید.
انقلاب  و  دادستان عمومی  مهرداد کرمی  است که  گفتنی 
یاسوج گفت که هماهنگی های لازم جهت انجام اقدامات اولیه 
انجام و نیابت قضایی به مقامات قضایی شهرستان سمیرم داده 
شده است و به عنوان مدعی العموم و در مقام پیگیری حقوق 
عامه ماجرای تلخ و تاسف بار سقوط هواپیما را پیگیری می کنیم.
لاشه هواپیما دیروز  پیدادشد  جستجو برای یافتن  اجساد 
مسافرین این حادثه پیدا ادامه دارد. مهمترین موضوع در این 
حادثه، احقاق حقوق خانواده های حادثه دیده است که امید 

است به فراموشی سپرده نشود.
داغ بر دل نشسته سانچی تا ابد بر دل دریا خواهد ماند...
یکی دیگر از حوادث تلخ کشور که هنوز تلخی حادثه از ذهن 
خانواده های متوفیان آن  از بین نرفته و نخواهد رفت، »حادثه 
تلخ سانچی« بود و ۱۶ دی  ماه سال جاری نفتکش ایرانی سانچی 
با یک کشتی فله بر چینی برخورد کرد و  باعث حریق و مفقود 
شدن ۳۲ نفر از پرسنل نفتکش شد که نهایتا  سانچی پس از یک 

هفته حریق غرق شد و تنها پیکر سه نفر از مفقودین پیدا شد.
پس از وقوع این حادثه حجت الاسلام و المسلمین منتظری 
دادستان کل کشور، حشمتی معاون حقوق عامه را نیز مسوول 
و  ایران  ملت  حقوق  استیفای  و  حادثه  بروز  علت  بررسی 
خانواده های داغدار کرد و از او خواست تا  نتیجه این اقدامات 

را گزارش دهد.  
محمد جواد حشمتی معاون دادستان کل کشور در حقوق عامه 
نیز سوم بهمن ماه سال جاری در نشست خبری در پاسخ به 
سوالی درباره حادثه سانچی گفت: حکمی به من در رابطه با این 
موضوع داده شده و بررسی هایی را انجام دادیم. با دوستان وزارت 
خارجه و مسولان شرکت نفت کش جلساتی گذاشتیم. ورود ما 
در حادثه سانچی به دلیل این بوده که ما ابعاد حقوقی قضیه را 

که ۳۰ نفرشان ایرانی بودند، دنبال می کنیم.
وی بر این موضوع تاکید کرد که اصل قضیه یک حادثه ای بوده 
که در آب های چین اتفاق افتاده است. حادثه ابعاد فنی دارد 
که کارشناس ها بررسی کردند. جزییات دقیق تر را منتظریم 
با خواندن جعبه سیاه که شروع کردند و دارند کار می کنند 
مشخص کنند. ابعاد فنی و چگونگی اتفاق بعدا مشخص خواهد 
شد. الان این حادثه در دریا اتفاق افتاده و دو کشتی به هم 

برخورد کرده اند. کشتی آتش زا و سمی بوده و حتی فرصت 
نکردند که به آژیر خطر دست بزنند و  با بازخوانی جعبه سیاه این 

موضوع در آینده روشن تر می شود.
معاون دادستان کل در حقوق عامه یادآور شد که ما  در این 
حادثه، سوء جریانی را نمی بینیم و مطالعه کلیت قضیه را بررسی 
می کنیم و تمام مسایل در مورد اینکه آیا کشور چین در حادثه 
مقصر است یا خیر در قانون آمده است و طبق قوانین پیگیری 

می شود.
بازخوانی جعبه سیاه شاید راز این حادثه ناگوار را بازگشایی کند 
اما داغ بر دل نشسته سانچی تا ابد بر دل دریا خواهد ماند ؛ چرا 
که یکی از نادرترین اتفاقات دریایی در تاریخ دریانوردی جهان  
بود و مساله مهم در این حادثه مانند هر حادثه ای احقاق حقوق 

خانواده های داغدار است. 
» حادثه قطار تبریز- مشهد«

از دیگر حوادث غیرطبیعی وناگوار کشور، »حادثه برخورد  قطار 
تبریز- مشهد« بود و قطار مسافربری که از ایستگاه تبریز به سمت 
مشهد حرکت کرده بود، پنجم آذرماه سال ۹۵ در ایستگاه هفت 
خوان در محل راه آهن شمال شرق کشور دچار حادثه و آتش 
سوزی شد و بسیاری از هموطنان مان در  تبریز و در سایر نقاط 

کشور را  آزرد.
از وقوع این حادثه، شاهد دستور رئیس جمهور برای  پس 
بررسی دلایل وقوع حادثه و معرفی مقصران و نیز دستور رئیس 
قوه قضائیه برای پیگیری قضائی حادثه تصادف قطار تبریز- 

مشهد بودیم.
آسیابی دادستان سمنان نیز هفتم آذرماه سال ۹۵ در  نشست 
خبری درباره چگونگی وقوع سانحه گفت: اصل ماجرای این 
سانحه اینگونه بوده که قطار تبریز- مشهد بعد از عبور از چند 
ایستگاه استان سمنان بین دو ایستگاه در فاصله بین دامغان- 
سمنان به علت یخ زدن سیستم ترمز متوقف می شود و بلافاصله 

مراتب به مسئولان اعلام می شود.
وی  با اشاره به اینکه اقدامات قضایی در خصوص برخورد با 
عوامل احتمالی سانحه از همان ساعات اولیه سانحه شروع شد، 
گفت: تاکنون چهار نفر از عوامل موثر در سانحه که جرم آنها 

تقریبا برای ما مسجعل شده، دستگیر و روانه زندان شدند.
دادستان سمنان با بیان اینکه این چهار نفر از عوامل اصلی موثر 
در سانحه هستند، اظهار کرد: ممکن است تعداد دستگیر شده ها 
بعدا افزایش یابد اما تا به حال به این چهار نفر رسیدیم. ضمن 

اینکه تحقیقات قضایی در حال انجام است.
آسیابی با بیان اینکه سه نفر از دستگیر شده ها شامل مسئول 
مرکز کنترل راه آهن شمال شرق و دو شیفت قبل و بعد سانحه 
بودند که دستگیر شدند، افزود: شب گذشته نیز لوکوموتیوران 
قطار سمنان - مشهد نیز دستگیر و حوالی سه بامداد راهی زندان 

شد.
دادستان سمنان با بیان اینکه لوکوموتیوران قطار سمنان - 
مشهد در شاهرود و در منزل یکی از بستگانش مخفی شده بود 
افزود: با نیابتی که به دادستان شاهرود دادیم این فرد دستگیر و 
در ساعات اولیه بامداد تحقیقات از وی تکمیل و روانه زندان شد.
قوه  سخنگوی  اژه ای  محسنی  المسلمین  و  حجت الاسلام 
قضاییه ۱۵نیز  بهمن ماه سال جاری در  نشست خبری در 
خصوص آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده حادثه برخورد قطار 
تبریز - مشهد، اظهار کرد: متاسفانه در این حادثه بسیار دلخراش 
تعدادی از هم وطنانمان مجروح و تعدادی هم جان باختند. در 
خصوص مصدومین پرونده باید نظر نهایی پزشک داده شود که 
مشخص شود میزان مصدومیت چقدر است و آیا این افراد به 
صورت کامل بهبود پیدا می کنند یا خیر. در خصوص افرادی هم 
که جان باختند، سازمان های مربوطه و وزارتخانه ها با خانواده آنها 

در نحوه پیگیری پرونده در حال تعامل هستند.
معاون اول قوه قضاییه با بیان این که این پرونده هنوز منجر 
به صدور کیفرخواست نشده است، تصریح کرد: پرونده معطل 

نمانده است. افرادی که به عنوان مباشر متهم بودند و قصور 
کرده بودند، مورد رسیدگی قرار گرفتند و در خصوص مسببین 
پرونده موضوع در صلاحیت تهران بود که این موضوع در تهران 
در حال رسیدگی است، در خصوص مسببین باید بگویم که  

افرادی در رده های مختلف بودند.
»پلاسکو«

یکی از اتفاقات تلخ و ناگواری که در روز ۳۰ دی ماه سال ۹۵ به 
وقوع پیوست و امسال نیز اولین سالگرد آن را گذراندیم، »آتش 
گرفتن و فرو ریختن ساختمان قدیمی پلاسکو« بود که جان 
۱۶ آتش نشان و دست کم ۶ شهروند دیگر را گرفت. این اتفاق 
دردناک مصدومین زیادی داشت و مردم ایران را در غم شهادت 

قهرمانان کشورمان به سوگ نشاند.
عباس جعفری دولت آبادی دادستان تهران نیز در همان زمان در 
حاشیه حضورش در محل عملیات آواربرداری ساختمان پلاسکو 
در گفت وگویی با ایسنا از تشکیل پرونده حادثه ساختمان پلاسکو 
خبر داد و گفت: دستور تشکیل پرونده این حادثه داده شده است. 
گزارش مقدماتی معاون دادستانی تهیه شده و همچنین مدیران 
این ساختمان شناسایی شده اند و قطعاً باید در خصوص موارد 
ایمنی  که رعایت نشده است، پاسخگو باشند. این حادثه باید 
درس عبرتی باشد؛ چرا که بی تردید اقدامات پیشگیرانه هزینه 
کمتری دارد و از وقوع حوادث این چنینی پیشگیری می کند. 
باید همه دستگاه هایی که ساختمان های بلند در اختیار دارند 
برای ساختمان های خود شناسنامه ایمنی تهیه کنند و متوجه 
این موضوع باشند که پس از تذکر و اخطار کتبی که بخشی از 
آن بر عهده شهرداری تهران است دادستانی اقدام لازم را انجام 
خواهد داد؛ البته در خصوص ساختمان پلاسکو هیچ گونه گزارش 
کتبی به دادستانی اعلام نشده بود و تنها گزارشی در خصوص 
رفع خطر و موارد ایمنی به مالکین ساختمان ارائه شده بود. قطعاً 
باید از چنین حوادثی درس بگیریم و با سرلوحه قرار دادن رعایت 

موارد ایمنی از وقوع چنین حوادث دلخراشی پیشگیری کنیم.
وی  در پاسخ به سوالی مبنی بر عزم دادستانی در مقابله با 
ساختمان هایی که موارد ایمنی را رعایت نمی کنند و موجب 
وقوع چنین حوادثی می شوند، گفت: چنین عزمی از گذشته در 
دادستانی وجود داشته به طوری که در حال حاضر در خصوص 
ساختمان هایی همچون علاءالدین و فردوسی ده ها مکاتبه انجام 
شده و دادستانی ضمن داشتن بیشترین همکاری قطعاً پیگیر 
گزارش های ارائه شده درباره ایمنی ساختمان ها خواهد بود. در 
مورد هر ساختمانی که دستگاه های ذی ربط همچون شهرداری، 
سازمان آتش نشانی و پلیس که به صورت مستقیم با خطرات 
مواجه هستند گزارش کتبی به دادستانی ارائه دهند و  دادستانی 
اقدام لازم را انجام خواهد داد؛ چرا که نباید اجازه دهیم چنین 

حوادثی رخ دهد.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای نیز در 
نشست خبری ۲۴ بهمن سال ۹۵ در پاسخ به سوال ایسنا مبنی 
بر اینکه پس از وقوع حادثه پلاسکو عنوان شد که پرونده ای برای 
شناسایی مقصر یا مقصرین احتمالی تشکیل شده، این پرونده 
اکنون در کدام مرجع قضایی است و طرح موضوع برای تشکیل 
پرونده از سوی مدعی العموم بوده یا خیر و آیا در این خصوص 
از مسئول یا مسئولانی برای ارائه توضیحات دعوت به عمل آمده 

است؟ گفت: این پرونده در دادسرای تهران مطرح است.
وی با بیان اینکه بخشی از قضیه با نظر دادستان و مدعی العموم 
شروع شده و دو نفر در این ارتباط بازداشت هستند، گفت: این 
افراد، کسانی هستند که در مرحله اول تشخیص داده شد که در 
جهت شروع آتش سوزی اتهامی متوجه شان است. برای سایر 
علل یا عواملی که سبب آتش سوزی شده و یا منجر به گسترش 
آتش یا فروریختن ساختمان شده است، هیاتی از کارشناسان 
مختلف تشکیل شده که باید ابعاد مختلف را بررسی کنند. هم از 
لحاظ فنی و هم از جهت آتش گرفتن و توسعه آتش و فروریختن 
و تجهیزاتی که باید می بود، اقدامات بعدی است که باید مورد 

بررسی قرار گیرد؛ البته باید منتظر گزارش این هیات کارشناسی 
بود که بعد از آن دادستان می تواند افرادی را به عنوان مطلع و 

متهم شناسایی و با آنها برخورد کند.
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه قوه 
قضاییه در مورد ساختمان های دیگری مانند ساختمان پلاسکو 
که ایمنی لازم را ندارد چه کاری انجام می دهد تا ما دیگر شاهد 
چنین حوادثی نباشیم، گفت: قوه قضاییه می تواند هشدار دهد 
اگر در جایی خطر جدی است اقداماتی را داشته باشد، اما غیر 
از این هم شهرداری تکالیفی را دارد و هم وزارت کار مسئولیت 
دارد.اگر قوه قضاییه احساس کند که خطر جدی است به عنوان 
مدعی العموم می تواند به دستگاه های ذی ربط هشدار دهد. در 
مورد کارگاه ها وزارت کار باید اقدامات لازم را انجام دهد. اگر 
جاهایی که نیاز است و باید شهرداری کار کند باید اقداماتی را 
داشته باشد، اما قوه قضاییه هم حاضر است که به آن ها کمک 
کند. همچنین در جایی که قوه قضاییه شناسایی کند که کجا 
خطر وجود دارد و میزان خطر چقدر است می تواند جزو وظایف 

مدعی العموم هم باشد.
براساس این گزارش، حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای  
در اواخر فروردین ماه سال ۹۶  در نشست خبری در پاسخ به 
سئوالی مبنی بر اینکه بر اساس گزارش های ملی و نهایی در 
مورد حادثه پلاسکو که طبق آن شهرداری و بنیاد مستضعفان 
مقصر شناخته شده اند، نظر نهایی قوه قضاییه چیست؟ گفت: 
قوه قضاییه کار کارشناسی این پرونده را بر عهده دارد. هنوز آن 
هیاتی که برای کارشناسی انتخاب شده تا امروز جوابی نداده 
است. قوه قضاییه از روز اول به این پرونده وارد شد و تشکیل 
پرونده صورت گرفته است. مسئولین نظارت از روز اول مستقر 
شدند. پزشکی قانونی از طریق DNA  هویت اجساد غیرقابل 
شناسایی را مشخص کرد. در مورد افرادی که ادعا شده بود 
مفقود شده اند این ادعا ثابت نشد. در مورد سه نفری که گفته 
شد آتش سوزی از آن نقطه شروع شده است نیز یک نفر با قرار 
آزاد شد، دو نفر همچنان بازداشت هستند. نظر کارشناسی تعیین 
می کند که قصور و تقصیر متوجه چه کسانی است که هنوز ارائه 

نشده است تا دادستان بتواند اظهارنظر کند.
به گزارش ایسنا،حال یکسال از ان حادثه می گذرد و کسبه 
آسیب دیده ساختمان پلاسکو گلایه هایی از وعده های عمل 
نشده تا ساختن مجدد پلاسکو که یک سال است به تاخیر 
افتاده، دارند. به نظر می رسد مسئولان باید هرچه سریع تر 
پاسخگوی وعده هایی که دادند و انتظاری که این آسیب دیدگان 
دارند باشند این خانواده ها با وجود همه پیگیری هایشان هنوز 
هم منتظر سرانجام پرونده ای هستند که مقصران و عاملان آن 

مشخص نیستند و از وعده هایی گفتند که عملی نشد.
موضوع حقوق عامه همیشه مورد تاکید مسوولان بوده و هست 
و بارها دادستان کل کشور بر این موضوع تاکید کرده و معاون 
حقوق عامه را پیگیری چنین مسایلی کرده است؛  حوادث تلخ و 
ناگوار اعم از  سانچی، سقوط هواپیمای تهران – یاسوج،  پلاسکو 
و... از این دست مسایل است که پیگیری حقوق خانواده های 
متوفیان و حادثه  دیده گان  در این گونه حوادث مورد تاکید بوده 

است.
 منتظری دادستان کل کشور در این زمینه با بیان این که 
دادستان ها دفاع از حقوق عمومی را جدی بگیرند، بارها تاکید 
دفاع  بحث  دادستان ها  مهم  وظایف  از  یکی  که  است  کرده 
از حقوق عمومی است و باید جدی گرفته شود؛ چراکه کوتاه 
آمدن از بحث حقوق عمومی خیانت به مردم است و بی شک 

دادستان ها هم اجازه چنین خیانتی به مردم را نمی دهند.
امید تمام هموطنان این است که مسوولان کشور  پیش از 
این که این گونه حوادث در کشور رخ دهد با تدابیر و مدیریت های 
از پیش تعیین شده از وقوع آن ها جلوگیری کنند؛ چراکه اقدامات  
پیشگیرانه هزینه کمتری دارد و پیشگیری بهتر ازاین است که  

نوش دارو بعد از مرگ سهراب باشیم.

طرح احیای سازمان ملی جوانان، مدتی است که در راهروهای مجلس شورای اسلامی، 
اندر خم رسیدگی سرگردان است، سازمانی که با توجه به افزایش جمعیت جوان کشور، به 
باور کارشناسان، با مدیریت مناسب می تواند باری از دوش جوانان برداشته و مطالبات آنان 

را پاسخگو باشد. 
افزایش جمعیت جوان کشور و تنوع مطالبات آنان، ضرورت ایجاد سازمانی برای بررسی 
این مطالبات و راهکارهای رسیدگی به آن را دو چندان کرد. سازمانی که پیش از شکوفایی، 
با تصویب نمایندگان مجلس شورای اسلامی در سال ۱۳۸۹ با وزارت ورزش پیوند خورد و 
نه تنها گره کور مشکلات و مطالبات جوانان را باز نکرد بلکه به مرور به حاشیه کشیده شد. 
با شروع به کار دولت یازدهم زمزمه بررسی و احیای دوباره این سازمان به گوش رسید 
که در دولت دوازدهم، اصرار بر تشکیل دوباره آن دو چندان شد و »حسن روحانی« رییس 
جمهوری طی دستوری به »جمشید انصاری« رییس سازمان اداری و استخدامی کشور، از 

وی خواست اقدامات لازم برای احیا مجدد سازمان ملی جوانان کشور صورت پذیرد. 
سرانجام در خردادماه سال جاری، لایحه اصلاح بخشی از ساختار تشکیلات دولت تقدیم 
مجلس شورای اسلامی شد و نمایندگان مجلس در جلسه علنی روز یکشنبه ۲۱ خرداد، از 
مجموع ۲۳۹ نماینده حاضر با ۱۲۴ رای موافق، ۷۹ رای مخالف و ۷ رای ممتنع با بررسی 
یک فوریتی این لایحه موافقت کردند که در این لایحه تفکیک ورزش و جوانان پیشنهاد 

شده است.
احیای سازمان ملی جوانان خواسته تشکل های دانشجویی و سازمان های مردم  نهاد است 
که موافقان و مخالفان بسیاری به خود دیده که هر کدام از دریچه و منظری به آن نگاه 
انداخته اند. موافقان، نظارت جدی بر جریان رسیدگی مطالبات جوانان را یکی از مزایای 

تشکیل این سازمان عنوان می کنند
در حالی که مخالفان و منتقدان به احیای دوباره، دایره گسترده مطالبات جوانان را همسنگ 
با کارایی و اختیار سازمان ملی جوانان نمی دانند و آن را یکی از دلایل ناکارآمدی عنوان می 
کنند. بر همین اساس معتقد هستند که نیازی به سازمان ملی جوانان نیست. موضوعی که 
ایرنا در گفت و گو با » شهروز برزگر« عضو فراکسیون جوانان مجلس شورای اسلامی و »سید 
حسن موسوی چلک« رییس انجمن مددکاران اجتماعی، به بررسی ضرورت و چگونگی 

احیای دوباره سازمان ملی جوانان پرداخت. 
*تولد سازمانی برای جوانان از دل مرکز ملی جوانان

تشکیل سازمان ملی جوانان با تصویب ماده ۱۵۷ قانون برنامه سوم توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در سال ۱۳۷۹ کلید خورد و مرکز ملی جوانان 
در جهت ساماندهی اساسی امور جوانان کشور به سازمان ملی جوانان تبدیل شد. حل مسایل 
جوانان و استفاده بهینه از استعدادها و توانایی های نسل جوان از جمله اهداف تشکیل این 
سازمان است که در سایه مطالعه و پژوهش در حوزه جوانان و تبیین نیازها و مطالبات 
گوناگون آنان دست یافتنی است. ارایه شیوه های مناسب برای استفاده بهینه از استعدادها 

و توانایی های جوانان و بهره گیری بیشتر از امکانات و منابع دستگاه های اجرایی مرتبط و 
شناسایی، نظارت، حمایت و تقویت تشکل های غیردولتی جوانان هم از دیگر وظایف تعریف 

شده این سازمان است. 
با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید، تغییرات و تحولات چشمگیری در حوزه جوانان شکل 
گرفت و نگاه دولت به این حوزه، ارتقای سرمایه اجتماعی شدکه برای عملیاتی کردن این 
رویکرد، فعال سازی بخش های مختلف کشور و حساس کردن بخش های همگانی دولت 

نسبت به موضوع و پدیده جوانان در دستور کار قرار گرفت.
* کارآمدی سازمان ملی جوانان به شرط داشتن اختیار تام

پرداختن به خواسته ها و نیازهای جوانان از اولویت های هر نظام حاکمی است که با بودن 
یا نبودن یک سازمان به دست فراموشی سپرده نمی شود بلکه نیاز به مدیریت مناسب برای 
باز کردن گره کور مشکلات دارد. موضوعی که برزگر عضو فراکسیون جوانان مجلس شورای 
اسلامی، در گفت و گو با پژوهشگر ایرنا، به آن اشاره کرد و گفت: آنچه برای جوانان در اولویت 
قرار دارد پرداختن به خواسته ها و نیازهای اساسی آنان است و سازمانی مخصوص جوانان، 
می تواند خواسته و دغدغه جوانان را بصورت بهینه و کارآمد برآورده کند. برزگر افزود: البته 
بودن یا نبودن یک سازمان ملاک و شاخص مهمی برای مطالبات جوانان نیست بلکه باید 

نیازها و دغدغه های اساسی جوانان در هر بخش، نهاد، سازمان و وزارتخانه ای مورد توجه 
قرار بگیرد تا به آن رسالت خاص و اساسی جوانان پاسخ داده شود. بر همین اساس، همه 
سازمان ها و وزارتخانه ها، قطع به یقین باید به ایجاد اشتغال، ازدواج آسان برای جوانان و 

تامین مسکن ، تحصیل و رفاه آنان، بپردازند. 
به بیان وی، سازمان ملی جوانان باید دارای اختیارات تامی درباره مسایل جوانان باشد و اگر 
این سازمان تهی و بدون اختیارات باشد چطور می تواند راهکار مناسبی برای حل مشکلات 
و مسایل جوانان داشته باشد. این امر مستلزم گرفتن بخشی از اختیارات بخش جوانان 
وزارتخانه های رفاه ، ورزش و جوانان ، اشتغال آنها و بکارگیری در زیر مجموعه سازمان ملی 
جوانان است. موضوعی که بدون برنامه ریزی ساختاری، غیرممکن بوده و تشکیل سازمانی 
مختص جوانان عملا هزینه بر خواهد بود و تنها فایده آن به کارگیری چند ساختمان و 
مرکز، صرف بودجه و اشتغال چند تن است که اگر همین هزینه را در اشتغال چندین جوان 
بکار برند کارایی بیشتری حاصل خواهد شد. بنابراین سازمان ملی جوانان زمانی مطالبه گر 
مسایل جوانان خواهد بود که دارای اختیارات تام در همه امور و وزارت خانه ها و نهادها و 

سازمان ها باشد. 
*همراهی و همیاری، لازمه رسیدگی به مطالبات جوانان

موسوی چلک رییس انجمن مددکاران اجتماعی نیز در گفت و گو با پژوهشگر ایرنا، ضمن 
انتقاد از ادغام سازمان ملی جوانان با وزارت ورزش که نتیجه ای جز به حاشیه رفتن مسایل 
جوانان نداشت، گفت: احیای سازمان ملی جوانان و تفکیک وزارت ورزش از جوانان یکی از 
اهداف دولت دوازدهم است که دولت تدبیر و امید در تلاش برای احیای دوباره این سازمان 
است. سازمانی که با ادغام در وزارت ورزش به حاشیه رفت و کمتر به آن پرداخته شد. اما این 
نکته که عنوان شود با تشکیل یک سازمان، موضوع جوانان حل می شود هم اشتباه است. ما 

پیش از این هم مرکز ملی جوانان داشتیم اما گره گشای مطالبات جوانان نبود. 
موسوی چلک افزود: باید در مجموعه دولت، هماهنگی های لازم همراه با همیاری و همت 
با سازمان ملی جوانان در جهت بررسی مطالبات جوانان شکل بگیرد. به عنوان مثال در 
امر ازدواج جوانان، هر یک از سازمان ها برای خود تصمیمی اتخاذ می کنند که همین امر 
باعث کند شدن روند رسیدگی به مشکلات می شود. در این شرایط سازمان ملی جوانان 
چطور می تواند همه را هماهنگ کند، پس تکرار مکررات می شود و هیچ کمکی به جوانان 
نمی شود.  از نگاه رییس انجمن مددکاران اجتماعی، سازمان ملی جوانان باید یک سازمان 

سیاستگذار و با قدرت و همراه با اختیار تام باشد.
مهمترین نکته ای که اکنون در حوزه جوانان به عنوان یک چالش اساسی مطرح است نبود 
متولی مشخص، مسوول، پاسخگو و با برنامه در این حوزه است که هر دستگاه تلاش می کند 
وظیفه سایرین در حوزه جوانان را گوشزد کند و خود نسبت به تکالیف خود، پاسخگو نیست. 
بر همین اساس، تشکیل سازمان ملی جوانان با اختیارات مشخص در این حیطه و نظاره گر 
بر سایر نهادهای متولی در امر جوانان می تواند پاسخگوی مطالبات قشر جوان جامعه باشد. 
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در گفت و گو با کارشناسان بررسی شد

آیا سازمان ملی جوانان احیا می شود ؟ 






